
1 

 

Protokół z III sesji  

Rady Miejskiej w Ujściu  

z dnia 19 czerwiec 2024 r.  

Czas trwania sesji: 

9:02 – 12:20 

Miejsce: 

Sala sesyjna Urzędu Miejskiego w Ujściu, Plac Wiosny Ludów 2. 

Obradom przewodniczy: 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak 

Liczba radnych biorących udział w posiedzeniu: 15      

       

W sesji udział wzięli: 

Radni Rady Miejskiej: 

1. Bienias Bogdan, 

2. Cyrulik Krzysztof, 

3. Gładych Alicja, 

4. Gładych Paweł, 

5. Gwardzik Krzysztof, 

6. Jedliński Tomasz, 

7. Kujawa Małgorzata, 

8. Pełechaty Mariusz, 

9. Polcyn Bernadeta, 

10. Rejewski Edward, 

11. Rowicki Paweł, 

12. Sawiński Andrzej, 

13. Sikora Krzysztof, 

14. Szczęsny Michał, 

15. Witczak Cecylia. 

  

Sołtysi wsi: 

1. Elżbieta Radtke – Sołtys wsi Węglewo. 

 

Pracownicy Urzędu Miejskiego:  

1. Małgorzata Danuta Cichostępska – Burmistrz Ujścia, 

2. Tomasz Ciechanowski – Zastępca Burmistrza Ujścia, 

3. Dorota Schwochert – Skarbnik Gminy i Miasta Ujście, 

4. Marek Madej – Sekretarz Gminy i Miasta Ujście. 
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Kierownicy/Dyrektorzy jednostek organizacyjnych: 

1. Stefan Wociekiewicz – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Ujściu,  

2. Joanna Połyniak – Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Ujściu. 

Goście: 

1. Adam Luboński – Poseł na Sejm RP, 

2. Joanna Chmielewska – Mieszkanka Gminy, 

3. Barbara Pacholska – Mieszkanka Gminy. 

 

Ad.1. Sprawy regulaminowe.  

 

a) Otwarcie sesji.  

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:03:10 do 00:07:01).  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak na podstawie art. 20 ust.1 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła obrady III sesji Rady Miejskiej 

w Ujściu, witając Panią Burmistrz Ujścia Małgorzatę Cichostępską, Zastępcę Burmistrza 

Ujścia Tomasza Ciechanowskiego, Panią Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorotę 

Schwochert, Pana Sekretarza Gminy i Miasta Ujście Marka Madeja, Adama Lubońskiego 

Posła na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej, zaproszonych gości oraz radnych Rady Miejskiej w 

Ujściu. Przewodnicząca poinformowała, że na poprzedniej sesji, nie przedstawiła nowego 

Zastępcy Burmistrza Ujścia, w związku z tym poprosiła o przedstawienie nowego Zastępcy 

Burmistrza Pana Tomasza Ciechanowskiego.  

 

Zastępca Burmistrza Ujścia Tomasz Ciechanowski – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, 

szanowni goście, już od ponad miesiąca mam przyjemność i zaszczyt współpracować z wami. 

Większość mojego życia zawodowego jest związana z samorządem. Z samorządem 

związałem się w 2001 roku pracując w Starostwie Powiatowym, następnie pracowałem w 

Urzędzie Gminy i Miasta w Krajence jako Sekretarz Gminy przez 20 lat. Osobiście jestem 

żonaty, mam 4 synów z których jestem bardzo dumny. Chciałbym z wami współpracować dla 

dobra naszej wspólnej gminy, którą jest obecnie Gmina Ujście. Dziękuje.  

 

b) stwierdzenie quorum 

Przewodnicząca obrad oświadczyła, że na ustawowy stan 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał i wniosków. 

Przewodnicząca poinformowała również radnych o obowiązku przestrzegania danych 

osobowych, tajemnicy służbowej i skarbowej. 

c) przedstawienie porządku obrad: 

Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad III sesji Rady Miejskiej w Ujściu 

otrzymali wszyscy radni, dodała, że otrzymany porządek obrad nie uległ zmianie. Zapytała, 

czy ktoś ma jakieś wnioski lub uwagi dotyczące porządku obrad. Z uwagi na ich brak, 

przystąpiła do punktu 2 porządku obrad. 

1. Sprawy regulaminowe: 

 

a) otwarcie sesji 
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b) stwierdzenie quorum 

c) przedstawienie porządku obrad 

 

2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 22 maja 2024 r.  

 

3. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

4. Raport o stanie Gminy Ujście za 2023 rok.  

a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2023 rok. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – 

projekt nr 1. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok – projekt 

nr 2. 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i 

Miasta Ujście za 2023 rok,  

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok”,  

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Ujście za 2023 rok”,  

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 2023 rok - 

projekt nr 3.  

 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2023 rok, 

 

b) przedstawienie wniosku (opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok,  

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium 

burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok,  

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu  

8. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2024 rok – projekt nr 4. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Ujście 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. – projekt nr 5  

 

10. Projekt w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

spłat lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
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cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego lub jej 

jednostkom organizacyjnym – projekt nr 6. 

 

11. Projekt w sprawie w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/142/2021 Rady Miejskiej 

w Ujściu z dnia 29 marca 2021 r. ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członka 

ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Ujście biorącego udział w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę. – projekt nr 7  

 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomani za 2023 rok.  

 

13. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

i Miasta Ujście na lata 2024-2028 – projekt nr 8 

 

14. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia sposobu zabezpieczenia oraz 

przeprowadzenia cięć sanitarnych drzewa pomnikowego – projekt nr 9  

 

15. Wnioski i interpelacje radnych.  

 

16. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 22 maja 2024 r. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie 00:07:02 do 00:08:24). 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Rowicki odczytał radnym informację dotyczącą 

protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 22 maja 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz był wysłany do radnych na skrzynki e-

mailem. Zapytała, czy ktoś z radnych ma uwagi dotyczące protokołu z II sesji Rady Miejskiej 

w Ujściu. Radni nie wnieśli uwag do protokołu z II sesji. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Ujściu złożyła wniosek o przyjęcie powyższego protokołu bez odczytania. 

(Informacja dotycząca protokołu z II sesji Rady Miejskiej w Ujściu, z dnia 22 maja 2024 roku 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad. 3. Informacja Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:10:50 do 00:20:28). 

Burmistrz Ujścia Małgorzata Cichostępska przedstawiła informację o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym tj. od 23 maja do 19 czerwca 2024 roku. 

Adam Luboński Poseł na Sejm RP – Dziękuje, za pozwolenie zabrania mi głosu. Szanowni 

Państwo chciałbym wszystkim Radnym, szanownym Paniom i Panom radnym pogratulować 

mandatu i ogromnego zaufania społecznego, które otrzymaliście od swoich mieszkańców 

Miasta i Gminy Ujście. Jak Państwo wiecie takie mandaty i ten kredyt społeczny ma ogromne 

poczucie obowiązku, ale też zobowiązania. Dla wszystkich wyborców są Państwo ogromną 

wartością Miasta i Gminy, jak również Pani Burmistrz, której chciałem osobiście 

pogratulować, nie miałem okazji wcześniej spotkać się z Panią Burmistrz. Dziś ta okazja się 
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wydarzyła i bardzo się cieszę, że właśnie na Radzie Miasta i Gminy Ujście. Jeżeli mogę 

prosić, chciałbym Pani wręczyć list gratulacyjny, ale przede wszystkim chciałbym 

pogratulować szanowna Pani Burmistrz tego ogromnego kredytu zaufania, jaki Pani 

otrzymała, tak, jak wszyscy radni, od swojej społeczności, od wszystkich mieszkańców, 

którzy Pani zaufali i obdarzyli ogromną łaską zarządzania i bycia na stanowisku 

kierowniczym Miasta i Gminy Ujście. Życzę Pani, aby doprowadziła Pani swoje cele 

wszystkie, ale tylko i włącznie te dobre, wspaniałe, które będą służyć lokalnej społeczności, 

mieszkańcom Gminy Ujście do celu, ale chciałbym, aby; takie jest moje ogromne marzenie, 

aby te wszystkie cele, które będzie Pani realizowała w przyszłości były z poszanowaniem 

wszystkich wartości, wszystkich tych, którzy tutaj są, ale i wszystkich mieszkańców. Życzę 

Pani, żeby wszystko doprowadziła Pani do skutków i do celu w piękny sposób. Ogromne 

gratulacje szanowna Pani, ale przede wszystkim dużo zdrowia i wytrwałości w tym, co Pani 

będzie robić. Dziękuje. Szanowni Państwo, jeszcze minutkę. Jeszcze raz wszystkim Państwu 

serdecznie gratuluję wyboru i godnego reprezentowania swoich wyborców, ale nie tylko 

swoich. Tak, jak powiedziałem wcześniej Pani Burmistrz, żeby była kierownikiem; bo to jest 

stanowisko kierownicze, z poszanowaniem wszystkich wartości, tak samo Państwa o to 

proszę, żebyście rządzili i oddawali głosy z poszanowaniem wszystkich wartości w Mieście i 

Gminie Ujście.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – W imieniu Rady bardzo 

jesteśmy wdzięczni, za przybycie, rzadko to się zdarza. Bardzo dziękujemy i zapraszamy 

w przyszłości, dziękuje bardzo.  

(Informacja Burmistrza stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad. 4. Raport o stanie Gminy Ujście za 2023 rok. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:20:29 do 01:26:54). 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowni Państwo Raport został 

Państwu dostarczony, był również dostępny na stronach internetowych wszystkim 

mieszkańcom, dlatego pozwólcie, że zaznaczę najważniejsze rzeczy, następnie postaram się 

odpowiedzieć na pytania. Najważniejsze co dla nas jest, to jest stan mieszkańców. Na 

początku roku Gmina Ujście liczyła 7.571 mieszkańców, a na koniec 7.518. Na terenie Gminy 

urodziło się 61 nowych mieszkańców, natomiast zanotowano w USC 85 zgonów. W trakcie 

ubiegłego roku rada podjęła 101 uchwał, część z nich jest realizowana, część uchylona przez 

Nadzór wojewody, część jest w trakcie realizacji, są to uchwały, które dotyczyły kilku lat. 

Jeżeli chodzi o oświatę na terenie Gminy, mamy 4 jednostki; Przedszkole Publiczne im. Króla 

Maciusia z oddziałami zamiejscowymi w Kruszewie, Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w 

Ujściu, Szkołę Podstawową im. Kornela Makuszyńskiego w Kruszewie i Szkołę Podstawową 

w Nowej Wsi Ujskiej z oddziałami zamiejscowymi i Przedszkolnymi. Na terenie Gminy 

Ujście, posiadamy jeden posterunek Policji, jeżeli chodzi o nasze służby Gminne, czyli o OSP 

w sumie posiadamy 7 jednostek, z tego dwie jednostki są tzw. S2, są to jednostki, które są 

wprowadzone do Krajowego Systemu Przeciwpożarowego; OSP Ujście i OSP w Kruszewie. 

Jednostka typu S1 jest to OSP Nowa Wieś Ujska, jest to jednostka, która stanowi bardzo duże 

wsparcie dla pozostałych dwóch jednostek i nie tylko. Posiadamy jednostki lokalne, one 

wspierają, ale przede wszystkim działają na terenie swoich miejscowości. Jeżeli chodzi o 

sprawy związane z wydatkowaniem środków sołeckich, to każde sołectwo miało środki. Z 

dodatkowych informacji, jeżeli będą Państwo coś chcieli wiedzieć, to służę.  

a) debata nad raportem o stanie gminy Ujście za 2023 rok. 
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Radny Krzysztof Sikora – Chciałbym poprosić Pana Sekretarza, żeby się pochwalił, jakie 

zadania inwestycyjne były realizowane w Gminie w poprzednim roku i skąd pochodziły 

środki na ich finansowanie oraz czy w 2023 roku Gmina zaciągnęła zobowiązania 

długoterminowe, jeżeli tak, to jakie?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Odpowiem od końca. Jeżeli chodzi o 

zobowiązania długoterminowe, pożyczki to Gmina nie zaciągała żadnych pożyczek, wręcz 

przeciwnie nastąpiła spłata. Muszę powiedzieć, że Gmina Ujście jest najmniej zadłużoną 

Gminą w powiecie, a śmiem twierdzić, że w okolicy. Z tego co kojarzę jest mowa o 1.300.000 

zł zadłużenia. Najważniejsze zadania, w ubiegłym roku było ich dosyć dużo, były to zadania 

drogowe, oświetleniowe. Sztandarowe zadanie, które zostały zakończone w ubiegłym roku to 

jest budowa Sali Gimnastycznej w Kruszewie, tam dostaliśmy ok. 90% dofinansowania z 

Polskiego Ładu, następnie w ubiegłym roku została rozpoczęta budowa żłobka w Ujściu, tutaj 

także mamy bardzo duże dofinansowanie z Polskiego Ładu, można powiedzieć, że w 

ubiegłym roku były jeszcze możliwości pozyskania takich środków z małą ilością wkładu 

własnego i to się udało.  

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Zrealizowane inwestycje to była 

kwota 15.137.000 zł w przybliżeniu. Otrzymaliśmy bardzo dużo środków w Rządowego 

Fundusz Polski Ład, bo była to kwota 10.958.000 zł i były to środki na budowę kanalizacji 

sanitarnej w Węglewie – 2.848.000 zł; budowa drogi gminnej Mirosław- Jabłonowo – 

3.087.000 zł; budowa Sali Sportowej – 3.345.000 zł oraz budowa sieci wodociągowej i 

kanalizacji sanitarnej wzdłuż ul. Rzemieślniczej oraz części ul. Ogrodowej w Ujściu – 

1.677.000 zł. Kwoty zaokrągliłam do pełnych tysięcy. Ponadto otrzymaliśmy środki z 

Województwa Wielkopolskiego w wysokości 188.000 zł, przede wszystkim na modernizację 

dróg w Nowej wsi Ujskiej, ponadto uzyskaliśmy środki z Funduszu Rozwoju Kultury 

Fizyczne na modernizacje kompleksu sportowego ,,Moje boisko ORLIK 2012” była to kwota 

79.000 zł i z Nadleśnictwa Sarbia na modernizacje drogi gminnych w miejscowości 

Jabłonowo – 50.000 zł. Środki zewnętrzne stanowiły 74% zrealizowanych wydatków. 

Dziękuje.  

Radny Paweł Rowicki – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, korzystając z okazji, że Pan 

Poseł jest z nami. Problem palący od lat, z raportu również wynika niedoszacowana oświata. 

Subwencja z Państwa plus wszystkie dotacje nie pokrywają wydatków gmin na oświatę. 

Zmieniły się rządy w Państwie i warto było by się temu tematowi przyjrzeć, ponieważ gminy 

mszą wydawać pieniądze z własnych środków na pokrycie wydatków oświatowych, co jest 

zadaniem Państwa, a od lat to kuleje, a teraz mieliśmy wybory i jest temat taki to rozważenia 

na szczeblu centralnym.  

Adam Luboński Poseł na Sejm RP – Jak wiemy, ten rząd istnieję dopiero 6 miesięcy. 

Wiadomo, że dużo problemów jest wszystkimi etapami. Staramy się z tygodnia na tydzień, z 

miesiąc na miesiąc, żeby to wszystko funkcjonowało, to nie jest takie proste zadanie i to jest 

długi proces. Wiemy, jak wyglądało i jak było doszacowane szkolnictwo wcześniej przez 

poprzednią władzę. Nie chce nic mówić złego na poprzednią władze, żeby nie urazić czyiś 

uczuć, ale już na samym początku, kiedy postał nowy rząd oświata otrzymała duże wsparcie, 

bo około 30% będzie dofinansowanie do oświaty. Oświata będzie oczkiem w głowie obecnej 

Pani Minister, są zmiany na które trzeba troszeczkę poczekać, ale te zmiany na pewni będą i 

oświata będzie bardziej dofinansowane. Myślę, że to jest taki proces na który, ale będzie 

dobrze, będzie lepiej, bo chcemy pomagać gminom, samorządom właśnie jeżeli chodzi o 

dodatkowe dofinansowanie oświaty.  
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Radny Mariusz Pełechaty- Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, Pani Burmistrz na wstępie 

takie wyjaśnienie, rozumiem, że raport, który omawiamy jest podpisany przez Panią 

Małgorzatę, ale ona nie mogła go do końca przygotowywać, bo dopiero jest od miesiąca 

Burmistrzem. Także rozumiem, że informacje, które tutaj mamy są za poprzedniego 

Burmistrza. Rozumiem, że wotum i absolutorium, które będziemy głosować, to jest tak 

naprawdę dla byłego Burmistrza. Nie chodzi o same działania, które były, ale bardziej 

chciałbym się skupić na raporcie, bo rozumiem, że teraz rozmowa o tym, co zostało 

wykonane, a nie ma Burmistrza, więc nie możemy o wiele rzeczy spytać. Chciałbym 

poprosić, czy raport może być bardziej szczegółowy na przyszłość, dlatego że tutaj Państwo 

piszecie na str. 2 o ilości mieszkańców. Zauważamy spadek mieszkańców w Gminie, co jest 

przyczyną tego spadku? Wiemy, że jeżeli trend będzie się utrzymywał, to za kilka lat nie 

będziemy mieli dla kogo pracować i z kim współpracować. Czy Państwo możecie 

odpowiedzieć na to teraz, a przy następnym raporcie, jakbyśmy mogli tak szczegółowe 

informacje uzyskać, ewentualnie na jakiej miejscowości w Gminie najmniej osób mieszka. 

Jeszcze kilka uwag. Jeżeli spojrzymy na str. 31, wypisane zostało, ile zostało wykonanych 

inwestycji drogowych w Gminie, fajna liczba 23, to się naprawdę chwali, ale zabrakło mi, ile 

zostało wydanych pieniędzy na utrzymanie tych dróg, które już naprawiliśmy, bo patrząc na 

stan przejeżdżania dróg przez Gminę to samo Ujście, to cena utrzymania dróg nie jest 

adekwatna. Byłoby też fajnie wiedzieć, ile wydajemy na utrzymanie dróg i dlaczego tak mało, 

albo dlaczego jest niewystarczające, że Gmina wygląda, jak wygląda, że wszyscy muszą 

reagować na to, żeby ktoś skosił kawałek trawy przy drodze gminnej. Na str. 32 jest opisane, 

ile zostało wymienionych oświetleń, które mamy w Gminie. Brakuje informacji, ile zostało do 

wymiany. Napisano, że wymieniono 12 opraw, to jest procent na Gminę, czy wszystkie są 

wymienione? Warto byłoby to wpisać, żebyśmy mieli obraz, co jeszcze musimy zrobić. 

Wnioskuje wręcz, żeby w następnych latach takie informacje się pojawiły. Na str. 35 jest 

napisane o firmach, które mamy w Gminie, dobrze jest opisane, że mamy aż 859 podmiotów, 

w tym jest 364 wykreślonych, ale brakuje informacji, ile zostało w danym roku 

wykreślonych. Czy to jest ta liczba 364 i jakie były tego przyczyny, bo jak sami Państwo 

wiecie im więcej firm w Gminie, tym jest więcej podatku. Jeżeli nie można tego podać, to 

rozumiem.  

Zastępca Burmistrza Ujścia Tomasz Ciechanowski – Nie wiemy, jaka jest przyczyna 

likwidacji np. jednoosobowej firmy. Ktoś się wykreśla to nie podaje przyczyny.  

Radny Mariusz Pełechaty- Rozumiem, to może, chociaż możemy podać, jaki jest trend z 

roku do roku, żebyśmy wiedzieli, że problem jest. Na str. 39 są informację o oświacie. Została 

wypisana ilość dzieci, ilość oddziałów i średnia liczba uczniów na oddział. Patrząc na Nową 

Wieś Ujską i Mirosław jest 76 na 8 oddziałów, gdzie średnia wychodzi 9 dzieci na oddział. 

Zabrakło mi informacji, ile dzieci z Gminy jeździ do Szkoły Podstawowej w Pile. Czy ktoś 

może mi odpowiedzieć na to pytanie? Może to być też inny powiat, bo patrząc na wydatki, 

jakie tu mamy to zauważyłem, że 65.000 zł to jest wsparcie jednostek spoza gminy, jeżeli 

chodzi o szkolnictwo.  

Zastępca Burmistrza Ujścia Tomasz Ciechanowski – Pani Przewodnicząca, Panie Radny, 

my możemy określić ilość dzieci, których dotyczy obowiązek szkolny i porównać to z ilością 

dzieci, które uczęszczają do naszych placówek. Z reguły, jeżeli chodzi o obowiązek szkolny, 

dziecko musi je spełniać do ukończenia Szkoły Podstawowej lub ukończenia 18 roku życia. 

Jeżeli chodzi o drugą część, dofinansowanie dla innych samorządów odnośnie do 

uczęszczania dzieci do placówek oświatowych to chodzi najczęściej o przedszkola. To jest 

dużo wyższa kwota, bo wynosi 472.157,62 zł, jeżeli chodzi o placówki niepubliczne i w 

przypadku publicznych to jest 58.852,07 zł, także w skali całej Gminy, jest to przeogromny 
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wydatek i to dotyczy ok. 40 naszych najmłodszych mieszkańców, którzy uczęszczają do 

przedszkoli poza terenem Gminy. Jest to uwarunkowane różnymi przyczynami, część jest 

związana z tym, że rodzice np. pracują w Pile i łatwiej jest im wziąć dziecko ze sobą i 

zostawić je w przedszkolu w Pile. Niestety zgodnie z ustawą my jesteśmy zobowiązani do 

pokrycia kosztów utrzymania. Drodzy Państwo to działa w drugą stronę, gdyż inne 

samorządy też dopłacają naszemu samorządowi za to, że dzieci z terenów sąsiadujących 

samorządów uczęszczają do naszych przedszkoli. To jest dużo mniejsza kwota, bo w skali 

roku to jest niecałe 80.000 zł. Widać, że w granicach 420.000 zł my musimy dopłacać do 

tego, że nasze dzieci uczęszczają do placówek przedszkolnych poza terenem naszej Gminy.  

Radny Mariusz Pełechaty- Patrząc szczególnie na Nową Wieś Ujską, to ta liczba dzieci 

spada co roku niestety i jako radny nie chciałbym być osobą z tamtego okręgu, która będzie 

musiała głosować za tym, żeby kiedyś tę szkołę próbować zamykać. Z autopsji wiem, że dużo 

osób wozi dzieci do Piły, bo tak jest zorganizowana świetlica i inne rzeczy, że po prostu nie 

mają jak zostawić. Nie wiem, czy to jest błąd, ale na str. 40 jest wpisane, że w roku szkolnym 

2022/2023 do szkoły dowożono 234 uczniów. To jest prawie 1/3 dzieci w gminie, a z tego co 

zauważamy, to tych dzieci jest sporo mniej. Nie wiem, czy to jest suma wszystkich dzieci w 

ciągu roku, czy to jest faktycznie liczba dzieci, które są wożone codziennie, bo to jest 

ogromna liczba. Rozumiem, że my organizujemy tylko gminne przewozy, czyli podstawówkę 

i przedszkola. Te dzieci, które uczęszczają do szkół ponadpodstawowych, to nie jest rolą 

gminy organizowanie transportu. Jest w tym 7 osób niepełnosprawnych. Czy to faktycznie 

jest liczba 234 uczniów?  

Zastępca Burmistrza Ujścia Tomasz Ciechanowski – Pani Przewodnicząca, Panie Radny, 

jest to całkowicie realna liczba dzieci ze względu na to, że patrząc na kwoty, jakie na dowozy 

musi wydawać Gmina. Jest to kwota niebagatelna, bo rocznie wydajemy w granicach 889.000 

zł. To jest kwota, którą Gmina pokrywa w całości, bo żadna z subwencji oświatowych tego 

nie pokrywa, gdyż dowóz dzieci do szkół i przedszkoli jest zadaniem własnym Gminy i 

niestety subwencja nigdy nam tego nie pokryje. Jeżeli mógłbym Pani Przewodnicząca 

zwrócić się do Pana Posła, jeżeli jesteśmy w tematach oświatowych. Do tej pory taką 

praktyką było, że subwencja oświatowa dopiero wyrównywała nam skutki roku ubiegłego. 

Jeżeli mamy rok 2024 i mamy podwyżki dla nauczycieli zaplanowane w ustawie budżetowej, 

my jako samorząd musimy je zrealizować, a budżet państwa dopiero rekompensuje nam je w 

następnej subwencji oświatowej, żeby ten współczynnik zmienić i na bieżąco starać się, żeby 

wyrównywać subwencję oświatową dla gmin. Żeby nie być gołosłownym, w poprzednim 

roku do oświaty jako Gmina Ujście dopłaciliśmy ponad 4.000.100 zł, część podwyżek zostało 

nam zrekompensowanych, ale generalnie, jeżeli spojrzymy na strukturę subwencji 

oświatowej, jest ona tak przeliczona, że nie widać tego, czy rzeczywiście zostały nam te 

podwyżki zrekompensowane, czy też nie. Realnie rzecz biorąc, z roku na rok subwencja 

oświatowa jest coraz niższa, nie wzrasta, a wręcz spada. Możemy stanąć przed takim 

dylematem, że części gmin na terenie naszego kraju nie będzie stać na to, żeby prowadzić 

szkolnictwo.  

Adam Luboński Poseł na Sejm RP – To jest cenna uwaga, ale myślę, że jest to w tej chwili 

brane pod uwagę i myślę, że te cele będą realizowane i będzie duża zmiana. Wiemy 

dokładnie, jak poprzednia władza z marginalizowała oświatę i nie trzeba się przerzucać 

żadnymi dowodami na to, ani argumentami. Musicie Państwo wiedzieć, że jeżeli chodzi o 

pozyskiwanie środków i dopełniania w samorządach to wiecie, że budżet na ten rok z 

wieloma korektami został przygotowany przez poprzednią władzę, więc my musimy bazować 

na tym, co mamy. Następny budżet na pewno będzie inaczej przygotowany. My jesteśmy 

uzależnieni od tego budżetu z wieloma korektami. Wiecie Państwo, jak to wyglądało. Jest tak, 
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jak jest i musimy się w tej chwili z tym uporać. Wiem, że Państwo macie ogromne problemy, 

nie tylko Państwo, ponieważ wszystkie samorządy w tym kraju dopłacały ogromne pieniądze 

do oświaty. Ten rząd będzie chciał to zmienić, bo młodzież i pokolenia, które przychodzą, są 

naszą ogromną wartością i oni będą musieli nas wszystkich zastąpić kiedyś. Dlatego chcemy 

ułatwić im życie. Oświata jest dla nas bardzo ważna i myślę, że ten proces będzie trwał, ale 

proszę być cierpliwym. Zrobimy wszystko, żeby w miarę czasu to polepszyć.  

Radny Mariusz Pełechaty – Na str. 44 opisywany jest Ujski Dom Kultury, jakie były 

wydatki w roku 2023 na UDK? 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Na Ujski Dom Kultury zostało 

wydatkowe 952.795,00, a na utrzymanie bibliotek 301.750 zł.  

Radny Mariusz Pełechaty – Jest wpisane, że w 2023 roku UDK zorganizował 5 koncertów i 

5 wystaw. W porozumieniu z Kruszewem Izba Pamięci i 6 spotkań autorskich, 20 seansów 

filmowych. Ciekawe, czy za 950.000 zł, to jest kwota adekwatna do tego co UDK robi, bo to 

są wielkie pieniądze, a sami widzimy i głosy mieszkańców mówią, że w Ujściu się nic nie 

dzieje. Czy opis, który został wpisany w raport, jest adekwatny i odpowiada temu co UDK 

robi. Chciałem tylko zwrócić uwagę, na to, że takie duże pieniądze wydajemy na oświatę, 

kulturę lokalną, plus licząc, że w Kruszewie mamy Wiejski Dom Kultury, trochę wydaje się 

mało.  

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – To nie jest tak do końca, że to jest 

sam Ujski Dom Kultury, to są też świetlice, które podlegają pod UDK, płace wszystkich 

ludzi. Tylko dwie świetlice podlegają pod Gminę; Węglewo i Ługi Ujskie, a pozostałe są 

administrowane przez Domy Kultury.  

Radny Mariusz Pełechaty - Dziękuje i ponawiam prośbę, żeby w przyszłym roku raport był 

bardziej rzetelny, żebyśmy mogli naszym mieszkańcom przekazywać informacje, gdzie się 

odbywają imprezy i co jest wpisane w kosztach. Str. 50, jeżeli chodzi o ochronę zdrowia. 

Ochrona zdrowia w tym raporcie opisana została w kilku zdaniach. Nie wiemy, ilu naszych 

mieszkańców leczy się w Gminie, ponieważ wiemy, że sporo ludzi leczy się poza Gminą. 

Rozumiem, że to jest ich wybór, ale wiemy, że nasza ochrona zdrowia nie funkcjonuje, nie 

ma też informacji, czy jakaś profilaktyka była prowadzona dla mieszkańców. Ponawiam 

prośbę, aby to było wyjaśnione, żebyśmy mogli mieć więcej informacji.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowni Państwo z ochroną zdrowia 

to sprawa niezupełnie wygląda tak, jak nam się wydaje. Do zadań Gminy należy ochrona 

zdrowia, natomiast nie mamy na to żadnego wpływu, ponieważ lekarze, punkty medyczne; 

pielęgniarki, stomatolodzy i inni specjaliści zawierają kontrakty z Narodowym Funduszem 

Zdrowia. To NFZ decyduje: gdzie, kto, co, jak i za ile ma realizować i lekarze rozliczają się z 

NFZ, nie z Gminą. Nawet przy lokalizacji tudzież likwidacji kontraktu z jakimkolwiek 

lekarzem nikt nas się nie pyta o zdanie. My teoretycznie, jako samorządy mamy wpływ na 

służbę zdrowia, natomiast w praktyce nie mamy żadnego. Niedawno odbyło się spotkanie z 

jedną z Pań lekarek, która szuka lekarza, który by chciał przyjść do Ujścia, natomiast 

chętnych aktualnie nie ma. To mieszkaniec decyduje gdzie i u kogo będzie się leczył, to 

mieszkaniec zapisuje się do lekarza rodzinnego, ale wpływu na to nie mamy. Dziękuje.  

Radny Mariusz Pełechaty - Dziękuje za odpowiedź, ale uważam też, że Gmina i samorząd 

mają wpływ na jakość tych usług. Mogą rozmawiać z lekarzami, którzy ten kontrakt mają lub 

wprowadzić profilaktykę. Niech nie mówią Państwo, że nie jesteśmy w stanie wprowadzić 

profilaktyki, jako Gmina, bo trochę się z tym nie zgadzam, są różne instytucje, które 
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pozwalają, żeby to zrobić. Jestem trochę zdziwione, że mówią Państwo, że nie mamy żadnego 

wpływu na ochronę zdrowia.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Jeżeli chodzi o lekarzy, to niestety nie 

mamy. Niemniej z tego, co jest w naszym zakresie, w naszych możliwościach taką 

profilaktykę prowadzimy i jeżeli mamy możliwości to je wprowadzamy, natomiast nie jest to 

na tak szeroką skalę, jak w dużych miastach, gdzie jednak istnieją tam inne instytucje 

medyczne i one starają się pozyskać pacjentów. W ramach punktu ochrona zdrowia mamy 

zapisane, że prowadziliśmy program wczesnego wykrywania raka piersi, 176 kobiet brało 

udział. W poprzednich latach przez Powiat Pilski był prowadzany program, gdzie wszyscy 

mieszkańcy w odpowiednim wieku mogli przystąpić do danego programu, natomiast jest 

dużo programów, na które nie zwracamy uwagi. Ciekawe, kto z Państwa skorzystał z 

Rządowego Programu ,,40 +”. Jeżeli były propozycje to jako Gmina przystępowaliśmy do 

profilaktyki i znając Panią Burmistrz nadal, będziemy przystępowali.  

Radny Mariusz Pełechaty - Str. 60, jeżeli chodzi o Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Ujściu, zostało opisane oczyszczenie miasta i wsi. To należy do 

kompetencji Zakładu i zabrakło mi informacji, ile razy w roku jest czyszczenie robione, bo 

osobiście nie widzę, żeby jeździły zamiatarki lub inne urządzenia czyszczące po Gminie. 

Warto to zaznaczać, żebyśmy wiedzieli, ile tego jest, bo takie lakonicznie zapisane ,,zajmują 

się”, to jest za mało. Przechodząc na str. 61, jest zapisane o transporcie zbiorowym. Zostało 

napisane, że partycypujemy w kosztach autobusu linii 50, ale chciałem zapytać, co z innym 

transportem. Autobus linii 50 jeździ tylko do Ługów Ujskich, Ujścia i Mirosławia, a z innymi 

miejscowościami nie mamy żadnego transportu. Rozumiem, że jako samorząd partycypujemy 

w kosztach, ale transport odbywa się również w innych miejscowościach, także warto byłoby 

zaznaczyć, nawet jeżeli nie partycypujemy w kosztach, jaki ten transport jest. Wiemy, że w 

zeszłym roku był problem z transportem w Nowej wsi Ujskiej, ponieważ PKS chciał 

wykasować większość połączeń. Teraz mamy sytuację taką, że w weekendy nie jeździ żaden 

autobus, ludzie nie mają, jak dostać się do sklepu. Byłoby też dobrze opisać, jak status 

transportu zbiorowego wygląda w całej Gminie. Na str. 62, jeżeli chodzi o ochronę 

środowiska, brakuje informacji, jakie instytucje, jakie fermy w gminie funkcjonują i jak 

wpływają na ochronę środowiska. Wiemy, że cały czas borykamy się z chlewnią w Nowej 

wsi Ujskiej i byłoby dobrze dla dobra mieszkańców trochę opisać, jak wpływa to na ochronę 

środowiska. Z tego co wiem to ze strony gminy nie został zrobiony, ani zlecony żaden taki 

raport. Sami jako mieszkańcy w 2019 roku zleciliśmy taki raport, który jasno pokazywał, że 

sytuacja jest nieciekawa jeżeli chodzi o związki w powietrzu. Byłoby dobrze takie informacje 

opisywać. Ostatnim punktem, którego według nie brakuje to informacja, ile w naszej Gminie 

funkcjonuje stowarzyszeń. Sami widzimy, że stowarzyszenia to jedna z instytucji, dzięki 

którym ludzie się angażują i działają dla społeczności lokalnej i Gminy. Nie mówię tutaj o 

OSP, ale jakie są poza tym. Nawet jeżeli ich nie ma, warto byłoby to wpisać, ponieważ 

będziemy mogli rok do roku patrzeć. Dziękuje. 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Raport został przygotowany według 

wzoru z ubiegłych lat, natomiast zgodnie z Państwa życzeniem następny raport zostanie 

rozszerzony.  

Adam Luboński Poseł na Sejm RP – Chciałem bardzo serdecznie Państwu podziękować; 

szanowniej Pani Przewodniczącej, Pani Burmistrz za obecność, ta godzina była dla mnie 

bardzo cenna, dlatego bardzo serdecznie dziękuje za tak miłe przyjęcie i za możliwość 

poznania Państwa, pomimo że część Państwa znam. Mam nadzieję, że współpraca między 

mną, a Gminą i Miastem Ujście się otworzy i te drzwi się otworzą szerzej. Jestem do 
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dyspozycji, gdyby ktokolwiek potrzebował pomocy, albo czegokolwiek ode mnie to jestem 

otwarty dla wszystkich Państwa i bardzo serdecznie zapraszam do kontaktu. Jeszcze raz 

dziękuje szanownej Pani Przewodniczącej i Pani Burmistrz, życzę wszystkim Państwu 

owocnej pracy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowny Pani Pośle bardzo 

dziękujemy za przebycie, było nam bardzo miło i liczymy na to, że częściej będzie Pan u nas 

gościł.  

Radny Paweł Rowicki – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, żeby nie powtarzać, 

wynotowałem sobie, że mamy kilka problemów taki ogólnokrajowych, nad którymi musimy 

się pochylić. To jest; niż demograficzny, nie omija to naszej Gminy, mamy coraz mniej 

mieszkańców, a co za tym idzie, spada ilość osób w wieku produkcyjnym. Mamy 4401 osób 

w skali Gminy w wieku produkcyjnym, to jest niepokojące. Różne samorządy różnie z tym 

działają i naszym zadaniem, jako rady będzie pochylenie się nad tym, co zrobić, aby 

ewentualnie skutki niż demograficznego i odpływu mieszkańców zniwelować. Jak zachęcić 

ludzi do pozostania w Ujściu i tu mamy dużo pole do popisu jako radni. Druga sprawa 

dotyczy gospodarki, mamy 364 podmioty, które mają status aktywny, natomiast 

zarejestrowanych mamy 859. Oprócz dużych podmiotów, które znamy to grono, jest małych, 

jednoosobowych działalności. Musimy się zastanowić, jak stworzyć warunki rozwoju dla 

lokalnych przedsiębiorców. O oświacie już mówiłem. Ważna jest również komunikacja. Jest 

to problem, nad którym musimy usiąść, porozmawiać, nie tylko chodzi o autobus linii 50, 

kiedyś wspominałem o innych połączeniach. Właściwie warto by było zaprosić pana 

Dyrektora MZK Piła w sprawie przejazdów, ponieważ niektóre kursy są przeładowane, a 

niektóre jadą w mniej sensownych godzinach, ale to jest do dopracowania. Nie chciałbym 

oceniać raportu, każdy z mieszkańców miał możliwość przeczytanie raportu. Na wiele rzeczy 

my nie mieliśmy wpływu, ale po wynikach wyborów widać, że oczekiwania mieszkańców są 

bardzo duże i mieszkańcy oczekują zmiany w różnych aspektach. W związku z tym przed 

nami, jako radnymi odpowiedzialne i ważne zadanie, żeby pochylić się nad tymi 

najważniejszymi problemami. Oczywiście mamy taką możliwość, możemy spotkać się z 

Dyrektorem UDK, WDK itd., porozmawiać o ofercie programowej, kosztach, ale to jest nasze 

zadanie na komisjach, a nie na sesji. Z mojej strony to wszystko, bardzo dziękuje za głos.  

Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska – Dzień dobry, chyba jako jedyna mieszkanka 

skorzystam ze swojego prawa i chciałabym podzielić się z Państwem swoimi spostrzeżeniami 

po przeczytaniu raportu. Rozpocznę od profilaktyki i ochrony zdrowia. Muszę powiedzieć, że 

ona jest na bardzo niskim poziomie, jeżeli chodzi o profilaktykę ,,40+” sama skorzystałam z 

tego programu i muszę Państwu powiedzieć, że nie robiłam badań w dużym podmiocie, które 

posiada laboratorium w Pile, ale w Kaczorach. Jest to mały podmiot, który pobiera jedynie 

materiał do badań i przekazuje do laboratorium, po południu miałam wyniki on-line. Wiem, 

jaki jest mój stan zdrowia, więc nie rozumiem, dlaczego podmiot leczniczy w Ujściu nie 

wykazuje zainteresowania i nie podpisuje z NFZ i nie bierze w tym udziału. Jeżeli chodzi o 

drugą profilaktykę, bardzo ważną, bo chodzi o nasze dzieci, ustawodawca wprowadził takie 

udogodnienie, dzieci od 9 do 18 r. ż. Mają darmowe szczepionki przeciwko HPV, to jest 

wirus brodawczaka ludzkiego, który jest odpowiedzialny za raka narządów płciowych u 

dziewcząt, jak i u mężczyzn, na którym jest bardzo duża zachorowalność. Chcę Państwu 

powiedzieć, że ja swoje dzieci zaszczepiłam, nie dlatego, że ktoś z ośrodka z Ujścia do mnie 

zadzwonił, że ,,Proszę Panią, dzieci w Pani wieku kwalifikują się na darmową szczepionkę”, 

tylko dlatego, że dowiedziałam się o tym w mediach i sama poprosiłam o wystawienie, więc 

uważam, że Gmina, powinna chociażby interesować się tym, czy podmiot leczniczy w Ujściu 

prowadzi taką profilaktykę, jeżeli nie to z jakich przyczyn. Jeżeli chodzi o raport, w punkcie 
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Miejscowy plan zagospodarowanie przestrzennego czytamy, że Rada Miejska podjęła 

uchwałę o przystąpieniu do miejscowego planu na terenie wsi Ługi Ujskie, jest on w trakcie 

realizacji. Chciałabym się zwrócić do Rady o podjęcie innych uchwał związanych z 

miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego, ich wykonalnością z 

przeprowadzaniem inwestycji i prac przez Gminę w obrębie tych terenów ujętych MPZP, 

które pozwolą do realizacji zapisów umieszczonych przez Gminę, które Państwo uchwalacie. 

Wyjaśnię dlaczego, 08 listopada 2005 roku, czyli prawie 19 lat temu Rada Miejska uchwaliła 

uchwałą nr XXIX/237/2005 plan zagospodarowania przestrzennego w obrębie ul. Wojska 

Polskiego, niestety do dzisiaj nie przeprowadzono tam żadnych inwestycji. Właściciele 

działek budowlanych nie mogą się wybudować na swoich nieruchomościach z powodu braku 

do jezdnej drogi do prywatnych posesji, zwłaszcza dla sprzętu ciężkiego. Gmina twierdzi, że 

z powodu niepodjęcia uchwały o zaliczeniu tej drogi do kategorii dróg gminy przez Radę 

Miejską nie jest ona zobligowana do wykonania żadnych prac techniczno-remontowych, takie 

pismo otrzymałam. Gmina twierdzi, że ta droga, czyli przedłużenie ul. Wojska Polskiego 

stanowić ma w przyszłości drogę publiczną, a miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego jest dokumentem, który mówi nam o tym, jak ma kształtować się w 

następnych latach nasze otoczenie. Proszę Państwa, według prawa MPZP są aktami prawa 

miejscowego, a nie wizją jakieś niedookreślonej przyszłości. Wydaje mi się, że po upływie 

prawie 19 lat od uchwalenia plan ta przyszłość właściwie się zrealizowała, możemy mówić że 

ona jest teraźniejszością, więc chyba jest najwyższy czas, żeby Gmina zajęłaby się realizacją 

uchwalanego prawa i to taka sugestia dla Państwa, jak będziecie uchwalać, żebyście 

wiedzieli, że trzeba kolejne akty uchwalić, które umożliwią inwestycję. W tym punkcie 

chciałabym również zanegować stanowisko Gminy, która twierdzi, że aktualnie ta droga 

wykorzystywana jest przez rolników, jako droga dojazdowa do pól, ponieważ w obrębie 

wspomnianego planu znajdujące się tam działki są działkami budowlanymi, stanowią teren 

zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i nic tam na nich nie jest uprawiane. Nie wiem, skąd 

Gmina czerpie takie informację, ale jest to po prostu nieprawda. Stąd moja prośba do 

Państwa, żebyście uchwalili ten odpowiedni akt, żeby uznać tę drogę; przedłużenie ul. 

Wojska Polskiego za drogę Gminną, ponieważ przez 19 lat nikt tego nie dopatrzył, czy też 

zapomniał. W punkcie finanse czytamy, że kwota zadłużenia Gminy na dzień 31.12.2023 r. 

wyniosła 1.300.000 zł, oraz że w roku 2023 doszło do sprzedaży raptem 1 działki budowlanej 

za kwotę 26.6660 zł, oczywiście przy kwocie zadłużenia jest to niewielki odsetek. Nie wiem, 

ile działek budowlanych na własność posiada Gmina, nie wiem ilu działek budowlanych jest 

właścicielem w obrębie wspomnianego Wojska Polskiego. Na pewno działka nr 885/2, czyli 

działka za ostatnią zabudowaną nieruchomością była kilka lat temu wystawiana na przetarg 

przez Gminę kilka razy, jednak nie było chętnych. Powiem Państwu szczerze, że się nie 

dziwię, że nie było chętnych. Z punktu widzenia potencjalnego kupującego, ponieważ ta 

działka jest nieatrakcyjna, ona jest zachwaszczona, zaniedbana, dzisiaj tak naprawdę Gmina, 

jako podmiot biorący udział w obrocie nieruchomościami musi się dostosować do 

obowiązujących zasad na tym rynku. Na rynku panuję konkurencja, jest prawo podaży, 

popytu, więc Gmina musi zadbać o swoje mienie, o nasze wspólne mienie i musi postarać się 

o pozyskiwanie klienta. Nic nie zwalnia Gminy od tego, żeby nie dbać o mienie Gminne i 

musi się dostosować do tych wymogów, które dzisiaj żądzą na rynku obrotu 

nieruchomościami. Ludzi inwestują w nieruchomości, tak naprawdę swoich oszczędności nie 

inwestują w sztabki złota tylko w nieruchomości. Wydaje mi się, że Gmina powinna 

przeanalizować, jakie posiada działki do dyspozycji. Jeżeli to są działki duże, to należy je 

podzielić. Nic nie stoi na przeszkodzie. Znowu odwołam się do Wojska Polskiego, Gmina nie 

wyraziła zgody na podział działki prywatnej, wydała negatywną opinię, to samo stanowisko 

podtrzymało SKO, a Sąd Administracyjny uchylił obie decyzję i jedna z tych działek w 

obrębie Wojska Polskiego, działka prywatna jest podzielona od kilku lat. Gmina twierdziła, że 
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jest to awykonalne, że jest to sprzeczne z prawem. Chciałabym Państwu powiedzieć, że macie 

taką możliwość, że jeżeli nie zgadzacie się z decyzją organu administracyjnego, od tego jest 

Sąd Administracyjny, żeby badać legalność decyzji.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Szanowna Pani, może ja Pani 

przerwę w tej chwili. Debatujemy nad Raportem Gminy 2023 rok, proszę zadać pytanie.  

Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska – Dlaczego Gmina nie sprzedaje swoich działek? 

Nie dba o swoje działki?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowna Pani to nie jest tak, że 

Gmina ma za wszelką cenę prowadzić działalność gospodarczą, która jest dla samorządu 

zabroniona, pod kątem handlu nieruchomościami. Gmina posiada wiele działek, natomiast 

sprzedaż następuje w ramach konieczności. Chodzi o to, żeby zabezpieczyć dochody Gminy 

na następne lata, ponieważ to nie jest tak, że prywatne właściciel i firmy patrzą pod innym 

kątem. My musimy patrzeć pod kątem działalności Gminy i zabezpieczenia następnych 

kadencji w środki. Dochody z mienia są jednym z ważniejszych dochodów. To od decyzji 

Rady zależy, czy sprzedajemy, czy nie sprzedajemy, natomiast propozycje wychodzą od Pani 

Burmistrz i to jest jej wyłączna kompetencja. Dlatego proszę, żeby nie wchodzić w 

kompetencje innych osób.  

Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska – Nie rozumiem, dlaczego my, mieszkańcy bądź 

rodziny nie możemy zamieszkać w swojej miejscowości, nie możemy nabyć nieruchomości, 

które tak naprawdę leżą odłogiem. Proszę się przejść na wojska Polskiego, przedłużenie ulicy. 

Ten stan jest poniżej wszelkich norm. W punkcie ,,Bezpieczeństwo i ochrona 

przeciwpożarowa” jako pierwsze pozwolę sobie poruszać temat rowy melioracyjnego w 

obrębie Wojska Polskiego, który jest w tragicznym stanie. Nie wiem, czy Państwo 

rozmawialiście na komisji w tej sprawie. Zgłaszałam to Zastępcy Burmistrza, rozmawiałam 

również na ten temat z Panem Radnym. Rów w obrębie Wojska Polskiego to nie jest tylko 

rów melioracyjny dla tych terenów, ale to była inwestycja przeprowadzana po to, aby wody 

odpływowe (jest to zlewnia wód z Mirosławia Ujskiego) zabezpiecza nas przed powodzią. 

Proszę Państwa, w rowie melioracyjnym rosną drzewa. Dlaczego w Raporcie nie ma żadnej 

informacji na temat tego rowu? Jakie zostały przeprowadzone prace? Ile wydano na to 

pieniędzy? Nie ma żadnej wzmianki, dlatego pytam, dlaczego oto nie dbamy i nie ma 

żadnego słowa na temat naszego bezpieczeństwa przed powodzią.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Zadała Pani już pytanie i 

może ja już Pani podziękuje.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowna Pani, tak się składa, że w 

skład Gminy Ujście wchodzi 8 sołectw plus miasto Ujście. Gmina Ujście to jest ponad 120 

km2, to nie jest tylko ul. Wojska Polskiego, to nie jest tylko rów leżący przy działkach 

budowlanych na końcu ul. Wojska Polskiego, są także inne. My te rowy wykaszamy, 

pilnujemy, żeby przede wszystkim wlot do kanału, który za grube miliony został 

wybudowany, był czysty, bo to jest dla nas najważniejsze, żeby to było udrożnione. Zajmuję 

się tym ZGKiM i nie czyścimy tego co miesiąc, ale utrzymujemy w takim stanie, żeby można 

było odprowadzić wodę przy ulewach nawalnych. Oprócz tego mamy bardzo dużo rowów na 

terenie Gminy. Mieliśmy bardzo nieciekawą sytuację w okresie wiosennym na terenie 

sołectwa Nowa Wieś Ujska, gdzie po 2-3 dniach dopiero udało nam się doprowadzić do tego, 

że przetkaliśmy prywatny rurociąg odprowadzający wodę ze stawu, bo co niektórzy mieli 

prywatne baseny w swoich piwnicach. Gmina Ujście to nie jest tylko ul. Wojska Polskiego.  
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Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska – Poprosiłabym o zabranie głosu Radnego Pawła 

Gładycha, czy mógłby powiedzieć w jakim stanie jest rów.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Przepraszam, ale Pani nie 

będzie mówiła, komu ja mam dać zabrać głos. Odbieram Pani głos.  

Radny Edward Rejewski – Chciałem Pani podziękować za to, że mi Pani powiedziała, w co 

mam inwestować, bo nie wiedziałem do tej pory. Z drugiej strony chciałem i dowiedziałem 

się o aktywności wobec poprzedniej radny z Pani strony, czy innych. Nie było żadnej. To jest 

młoda Rada, pracujemy od miesiąca i od nas się wymaga, żebyśmy naprawili zaległości 

poprzedniej rady, albo poprzedniego Burmistrza. Należało uczestniczyć w poprzednich 

radach, domagać się, a ta aktywność była zerowa. Teraz nie bardzo rozumiem, co ma Pani na 

celu, że się Pani tak aktywnie udziela.  

Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska – Jestem właścicielem działki, nie mogę 

dojechać i się wybudować.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - to znaczy, że załatwia Pani 

swoje sprawy prywatne. 

Mieszkanka Gminy Joanna Chmielewska - Nie tylko, tam jest bardzo dużo działek. Mówię 

teraz o zagrożeniu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Dziękuje bardzo odbieram 

Pani głos.  

Radny Andrzej Sawiński – Mam pytanie do Pana Sekretarza, dlaczego Gmina czyściła 

prywatny przepust, a nie dbamy o rów, który jest naszą własnością?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Jeżeli chodzi o ten rów, który jest 

naszą własnością, to my o ten rów dbamy. Jest kilka razy w roku czyszczony, co może 

potwierdzić Kierownik ZGKiM. W tym roku był na wiosnę, jednakże nie czyścimy go na 

okrągło. Tam sprawa troszkę inaczej wygląda, ponieważ rów jest nasz, a rów w niektórych 

częściach nie są nasze, bo należą do osób prywatnych. Jeżeli chodzi o przetkanie przepustu, to 

nie był przepust, bo to jest rurociąg powyżej 200 mb i niedrożność tego rurociągu 

spowodowała zalewanie miejscowości pod nazwą Nowa Wieś Ujska. Woda ze stawu przy 

roztopach nie miała gdzie odpływać i ludzie już mieli w piwnicach po kilkanaście 

centymetrów wody, więc dlatego wspólnie z mieszkańcami Nowej wsi Ujskiej i Zarządem 

Dróg Powiatowych przystąpiliśmy do działania, żeby spowodować drożność rurociągu. 

Przepustu byśmy nie ruszali, natomiast to jest rurociąg.  

Radny Andrzej Sawiński – Mówi Pan troszkę nieprawdy, ponieważ rów nie jest zadbany. 

Jest zadbany na krótkim odcinku. Mam nieruchomość położoną niedaleko tego rowu i on nie 

jest zadbany, jest tylko wykaszany początek, nie jest zadbany po całości od kilku lat, jak nie 

od kilkunastu. 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Dbamy oto, żeby przede wszystkim 

był drożny. Najważniejsze dla nas i mieszkańców ulicy jest to, żeby wlot, gdzie zaczyna się 

kanał, żeby był czysty.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Chciałabym zwrócić uwagę, 

że jeżeli ktoś ma jakieś problemy, to proszę złożyć wniosek do biura rady lub do Pani 
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Burmistrz i sprawa zostanie wyjaśniona. Jeżeli zajdzie potrzeba pomocy to na pewno będzie 

to zrealizowane.  

Mieszkaniec Gminy – Szanowni Państwo moje nazwisko XXX, nie będę zadawał pytań. 

Odniosę się tylko do wymienionych kosztów dofinansowań na wielkie miliony. Kandydując 

do Rady Miejskiej w Ujściu mówiłem wszystkim, że nie sztuką jest wybudować kilometry 

dróg, chodników i w ogóle. Sztuką jest o nie zadbać i o tych drogach mówił również Pan 

Pełechaty. Z mojego punktu widzenia droga z ul. Ogrodowej do Mirosławia, gdzie został 

wylany asfalt, kilka lat temu został zrobiony polbruk w Mirosławiu. Chciałbym, żebyście 

Państwo zwrócili uwagę na małe problemy tych dróg. Utrzymanie infrastruktury w porządku, 

ponieważ jeżeli zepsuje się mała kostka, czy zapadanie się droga na 1 m2 to sądzę, że naprawa 

tego będzie kosztowała 2.000-4.000 zł. Te problemy się nawarstwiają i z jednej kostki robią 

się kilkunastometrowe dziury, po czym będzie trzeba zrobić większą inwestycję niż 4.000 zł. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Czy zadaje Pan jakieś 

pytanie, ponieważ nie rozumiem, o co chodzi. Każda droga, każdy chodnik, który jest 

wybudowany w naszej Gminie na pewno jest mile widziany, ponieważ zawsze coś powstało.  

Mieszkaniec Gminy – Tak, ale w mojej ocenie pieniądze zostały wyrzucone w błoto, 

ponieważ później należy to utrzymać.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Tylko Pan uważa, że 

pieniądze zostały wyrzucone w błoto.  

Mieszkaniec Gminy – Pani Przewodnicząca myślę też i chciałbym, żeby tutaj były zasady 

kultury rozmowy zachowane. Jeden mówi, drugi słucha, a Pani ciągle przerywa. 

(Przewodnicząca odbiera głos). Dlaczego drogi nie są utrzymane w należytym porządku? 

(Ponownie Przewodnicząca informuje o odebraniu głosu) Pani jest ciągle chamska i nie 

potrafi Pani wysłuchać.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Nie jestem chamska i bardzo 

proszę, żeby Pan opuścił sesję.  

Mieszkaniec Gminy – Niech Pani odsłucha sesje i zobaczy Pani, jaki jest Pani ton rozmowy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Zgłosił się Pan, dałam Panu 

głos w trakcie sesji, a Pan ma jeszcze ma pretensje i uwagi.  

Radny Edward Rejewski – Przepraszam Państwa, ale uważam, że Pan ma swojego radnego 

w Mirosławiu, więc pewne rzeczy należy zgłaszać radnemu. Tak samo Pani Joanna ma 

swojego przedstawiciela w radzie, jako radnego z Pani okręgu, więc należałoby to 

uporządkować wszystko i zgłaszać problemy najpierw do radnego i jeżeli on tego nie 

załatwia, należy wtedy iść drogą dalej, a tutaj robi się sytuacja niezbyt przyjemna dla nas, dla 

Państwa. Czemu i komu to ma służyć? Jest jakaś droga, którą trzeba zachować. Do mnie 

przychodzą ludzie z uwagami z mojego okręgu i staram się im wytłumaczyć, na czym to 

polega, jak to należy zrobić i czy będę interweniował w tej sprawie, czy nie. Tu zaczyna się 

nas uczyć, jak na poprzedniej sesji, jak mamy się zachowywać, co mamy uchwalać. Mamy 

plany, mamy Panią Burmistrz, mamy Pana Sekretarza, Panią Skarbnik. Mamy wyznaczone 

projekty, plan pracy itd. Takie zaburzanie nikomu nie służy ani wam, ani nam. Myślę, że 

należy taki porządek uszanować, po to jest wybrany radny z danego terenu, żeby się do niego 

zwracać z różnymi problemami. Dziękuje.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - Dziękuje Panie Radny, dobrze 

Pan powiedział. Tak jak powiedziałam, jeżeli są jakieś problemy to bardzo proszę składać 

wnioski, a my będziemy te wnioski rozpatrywać.  

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia wotum zaufania – 

projekt nr 1. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:26:55 do 01:33:21). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - przystępujemy do 

głosowania. 

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia 

wotum zaufania 

 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/9/2024 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Ujścia 

wotum zaufania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Po głosowaniu Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak odczytała treść 

uchwalonej uchwały.  

Radny Mariusz Pełechaty – Chciałbym zwrócić uwagę, czy nie powinniśmy najpierw 

odczytywać uchwały zanim przystąpimy do głosowania.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Oczywiście, ale nie będziemy 

teraz wracać ponownie do głosowania. Dziękuje bardzo za uwagę.  

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok – projekt nr 2. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:33:22 do 00:00:46). 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy i Miasta Uście za 2023 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Sprawozdania zostały szczegółowo 

omówione na komisjach, pozwolę sobie przedstawić w skrócie, jak wyglądało wykonanie 

budżetu za poprzedni rok. Dochody ogółem na plan 48.880.150,84 zł zrealizowano w kwocie 

47.986.206,89 zł, co stanowi 99,79 % planu. Dochody bieżące zrealizowano w kwocie 

37.047.355,71 zł, a dochody majątkowe w kwocie 11.9388.851,18 zł. Na dochody składają 

się: dochody własne w kwocie 18.426.565,65 zł, dotacje w kwocie 5.445.003,18 zł, środki 

otrzymane z pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych na realizacje 

zadań bieżących jednostek zaliczonych do sektora finansów publicznych, które zrealizowano 

w kwocie 61.975,84 zł, są to środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu na Program Czyste Powietrze. Środki otrzymane z 

Narodowego Funduszu Polski Ład w kwocie 10.958.398 zł, środki z funduszu 

przeciwdziałania COVID-19 w kwocie 42.673,11 zł, były do m.in. dodatki gazowe, dodatek 

węglowy, dodatek dla gospodarstw domowych, dodatki elektryczne. Środki z Funduszu Pracy 

w kwocie 7.190,03 zł są to środki na pokrycia kosztów jednorazowego dodatku do 

wynagrodzenia asystenta rodziny i wynagrodzeń za miesiąc listopad i grudzień 2023 r. Środki 
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z Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy 

obywatelom Ukrainy w kwocie 273.495,23 zł, środki na dofinansowanie własnych inwestycji 

w kwocie 50.000, to środki z Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe 

Nadleśnictwo Sarbia na modernizację drogi gminnej w miejscowości Jabłonowo na dz. nr 

225, środki na uzupełnienie dochodów Gminy 2.284.714,85 zł, subwencja ogólna w kwocie 

10.436.191 zł. Jeżeli chodzi o wydatki to na plan 51.784.304,96 zł zrealizowano w kwocie 

48.933.555,52 zł to jest 94,49%. Wydatki majątkowe zrealizowano w kwocie 15.136.009,61 

zł, wydatki bieżące wykonano w kwocie 33.796.875,91 zł, budżet zamknął się deficytem w 

kwocie 947.348,63 zł, przy planowanym deficycie 3.696.154,12 zł. Należności na dzień 

31.12.2023 r. stanowią kwotę 2.529.782,28 zł, w tym zaległości wymagalne w kwocie 

2.3555.212,43 zł, największe należności są z tytułu zaliczki i funduszu alimentacyjnego w 

kwocie 1.811.088,47 zł. Jeżeli chodzi o zobowiązania to na koniec roku stanowiły kwotę 

1.310.587,98 zł, nie są to zobowiązanie wymagalne, były to przede wszystkim zobowiązania 

z tytułu dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2023 rok, składki na ubezpieczenia 

społeczne, Fundusz Pracy, PPK oraz zobowiązania wobec dostawców towarów i usług, one 

nie zostały zapłacone w poprzednim roku z tego tytułu, że rachunki wpłynęły w tym roku i 

nie było takiej możliwości, dlatego są to zobowiązania nie wymagalne. Jeżeli chodzi o 

zadłużenie to na dzień 31.12.2023 r. stanowił kwotę 1.300.000 zł to jest 2,71% 

zrealizowanych dochodów. Otrzymaliście Państwo sprawozdania finansowe. Bilans 

wykonania budżetu zamknął się po stronie aktywów i pasywów kwotą 7.7116.338,62 zł, 

bilans jednostki budżetowej Samorządowego Zakładu Budżetowego zamknął się po stronie 

aktywów i pasywów kwotą 74.376.409,60 zł z bilansem powiązane jest zestawienie funduszu 

zmian jednostki oraz rachunek zysków i strat jednostki, który zamknął się kwotą 

13.834.263,81 zł, natomiast zestawienie zmian Funduszu zamknęło się w kwocie 

71.245.866,72 zł. Przedłożona informacja dodatkowa stanowi wyjaśnienie i uszczegółowienie 

wykazanych informacji w poszczególnych sprawozdaniach finansowych. Dziękuje.  

 

b) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o „ Sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok”. 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Uchwała Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 marca 2024 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za rok 2023 wraz z 

informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. Przewodnicząca: Monika Paczyńska, 

członkowie: Marzena Węckowicz, Edyta Zastrow. działając na podstawie ustawy. o 

regionalnych izbach obrachunkowych w związku ustawą o finansach publicznych wyraża o 

przedłożonym przez Burmistrza Ujścia sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz 

z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. Dziękuje.  

c) dyskusja nad przedstawionym „ Sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i 

Miasta Ujście za 2023 rok”, 

Radny Edward Rejewski – Na komisjach zostały te tematy omówione, także myślę, że 

można przystąpić do głosowania, ponieważ komisje omówiły wszystkie tematy, które Pani 

Skarbnik przedstawiła.  

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok. 

 



18 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak odczytała projekt uchwały. Radny 

Paweł Rowicki zaproponował, aby zrobić chwilę przerwy, w związku z tym Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia ogłosiła przerwę.  

Po przerwie: 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 

2023 rok. 

 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/10/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 

rok, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia za 2023 rok - 

projekt nr 3. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:00:47 do 00:12:41). 

a) przedstawienie informacji o stanie mienia gminy wg stanu na dzień 31.12.2023 rok, 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Informacja o stanie minia jednostki 

samorządu terytorialnego została sporządzona na dzień 31.12.2023 r. ogólna wartość mienia 

wynosi 122.152.635,98 zł, w tym grunty 4.299.299,442 zł. Pozostałe mianie to budynki 

mieszkalne i niemieszkalne o wartości 11.502.739,50 zł; obiekty szkolne i przedszkolne o 

wartości 19.188.112,79 zł; świetlice i biblioteki o wartości 4.009.630,71 zł; obiekty służby 

zdrowia 1.601.830,79 zł; obiekty kościelne 128.404 zł; sieci sanitarne, wodociągowe i cieplne 

20.437.587,31 zł; wysypisko śmieci 612.497,77 zł; środki transportu 2.9920.918,25 zł, i 

pozostałe mienie o wartości 57.451.685,44 zł. Dochody mienia za ten okres to jest kwota 

1.025.463,81 zł. Dziękuje. 

  

b) przedstawienie wniosku (opinii uchwały) Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2023 rok, 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Jedliński - Uchwała Nr 6/2024 Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 25 marca 2024 roku w sprawie wykonania 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Ujścia za 2023 rok. Podstawa prawna; § 1. 1. Pozytywnie opiniuje wykonanie 

budżetu Gminy i Miasta Ujście za 2023 rok oraz wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Ujścia. 2. Opinia o wykonaniu budżetu stanowi załącznik Nr 1 do niniejszej 

uchwały. § 2. Uchwała podlega przekazaniu Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Ujściu. § 

3. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. § 4. Uchwała 

obowiązuje z dniem podjęcia. 

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na temat 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia 

absolutorium burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Uchwała Nr SO-

14/0955/4/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 
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28 marca 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu: Przewodnicząca: Monika Paczyńska, członkowie: Marzena Węckowicz, Edyta 

Zastrow. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Ujścia za 2023 rok przyjęto jednogłośnie, w obecności czterech 

Członków Komisji w głosowaniu jawnym. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Ujściu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ujścia z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok został podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest należycie uzasadniony. 

d) głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium zgodnie z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ujściu  

 

W WYNIKU GŁOSOWANIA:  

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie absolutorium dla Burmistrza Ujścia 

za 2023 rok. 

 

Zastępca Burmistrza Tomasz Ciechanowski – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado w 

imieniu Pani Burmistrz chciałbym serdecznie podziękować za tą jednomyślność przy 

podejmowaniu decyzji o udzieleniu absolutorium. Drodzy Państwo tutaj zachodzi ciągłość 

władzy i dlatego też to absolutorium jest wyrazem szacunku zarówno dla Pani 

Przewodniczącej, która w poprzedniej kadencji była strażnikiem, kierowała pracami rady i 

często musiała podejmować decyzję, które w odbiorze mieszkańców były niepopularne, ale 

Rada poprzedniej kadencji, jak obecna dokonała tego, że budżet został wykonany. Została 

wydana pozytywna opinia przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Podziękowania należą się 

pracownikom Urzędu Gminy, pracownikom Jednostek Organizacyjnych, bo to ich codzienna 

praca przyczyniła się do tego, że budżet mógł być zrealizowany i uzyskać pozytywną opinię 

RIO. Strażnikiem budżetu jest Pani Dorota, nasza Pani Skarbnik i jej składam szczególne 

podziękowania i gratulację za uzyskanie absolutorium. Dziękuje.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak podziękowała za miłe słowa, 

następnie została ogłoszona przerwa.  

 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/11/2024 w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Ujścia za 2023 rok, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.)  

 

Po przerwie:  

 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2024 rok – projekt 

nr 4. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:12:42 do 00:16:10). 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Projekt uchwały został omówiony 

dokładnie na komisjach, nic nie uległo zmianie, także przedstawię sam projekt uchwały. 

Podstawa prawna, par. 1, pkt. 1. w § 1 zwiększa się plan dochodów o kwotę 45.778,69 zł do 

kwoty 48.504.637,57 zł, z tego: dochody bieżące w kwocie 39.490.689,57 zł, dochody 

majątkowe w kwocie 9.013.948 zł zgodnie z załącznikiem nr 1; pkt. 2 treść załącznika nr 1 

uchwały Nr XLVIII/347/2023 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 14 grudnia 2023 roku zostaje 
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zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały; pkt. 3w § 2 zwiększa się plan 

wydatków o kwotę 45.778,69 zł do kwoty 52.877.566,64 zł, z tego: wydatki bieżące w 

kwocie 40.031.318,77 zł, wydatki majątkowe w kwocie 12.846.247,87 zł zgodnie z 

załącznikiem nr 2; pkt. 4 treść załącznika nr 2 uchwały Nr XLVIII/347/2023 Rady Miejskiej 

w Ujściu z dnia 14 grudnia 2023 roku zostaje zmieniona zgodnie z załącznikiem nr 2 do 

niniejszej uchwały; pkt. 5 załącznik nr 3 uchwały Nr XLVIII/347/2023 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 14 grudnia 2023 roku określający dochody i wydatki związane z realizacją 

zadań z zakresu administracji rządowej zleconych gminie i innych zadań zleconych ustawami 

w 2024 r. oraz dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych jednostkom 

samorządu terytorialnego w 2024 r. zostaje zmieniony zgodnie z załącznikiem nr 3 do 

niniejszej uchwały; pkt. 6 załącznik nr 5 uchwały Nr XLVIII/347/2023 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 14 grudnia 2023 roku określający zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielanych z budżetu w 2024 roku otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z załącznikiem nr 4 

do niniejszej uchwały; pkt. 7 załącznik nr 9 uchwały Nr XLVIII/347/2023 Rady Miejskiej w 

Ujściu z dnia 14 grudnia 2023 roku określający plan wydatków na przedsięwzięcia 

realizowane w ramach funduszu sołeckiego na 2024 rok otrzymuje nowe brzmienie zgodnie z 

załącznikiem nr 5 do niniejszej uchwały; pkt. 8 w § 10 zwiększa się dochody z części opłat za 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym o kwotę 21.677,33 zł do 

kwoty 35.607,33 zł oraz zwiększa się wydatki na realizację programu profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych o kwotę 21.677,33 zł do kwoty 193.483,33 zł. Par. 

2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. par 3. Uchwała obowiązuje z 

dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – otwieram dyskusję w tej 

sprawie, nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2024 

rok. 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/12/2024 w sprawie zmian uchwały budżetowej na 

2024 rok, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie gminy Ujście 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. – projekt nr 5  

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:16:11 do 00:19:19). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że 17 czerwca 

odbyły się posiedzenia komisji, na których zaopiniowano pozytywie większość projektów 

uchwał, z wyjątkiem projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie 

gminy Ujście miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały, następnie nastąpiło głosowanie nad wykreśleniem projektu 

uchwały z porządku obrad.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu 13 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 1 głos 

„Wstrzymujący się” zadecydowała o usunięciu projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad usytuowania na terenie gminy Ujście miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. – projekt nr 5 z porządku obrad.  
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Ad. 10. Projekt w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

spłat lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego lub jej jednostkom 

organizacyjnym – projekt nr 6. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:19:20 do 00:21:53). 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowni Państwo, projekt uchwały 

został szczegółowo omówiony na poniedziałkowych komisjach. Chciałbym tylko zaznaczyć, 

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez UOKiK, sprawa dotyczy umów 

cywilnoprawnych. Nie dotyczy typowego prawa podatkowego, jaki mamy wobec gmin. 

Dotyczy umów cywilnoprawnych zawartych przez Gminę lub jednostki organizacyjne. 

Podjęcie tej uchwały jest wymuszone zmianą przepisów Unijnych, szczególnie jeżeli chodzi o 

pomoc de minimis. Uchwała określa konkretne zasady i możliwości umarzania lub 

rozkładania na raty należności, a także wysokość kwot do których może dana jednostka lub 

dany organ gminy dokonać umorzeń. Jeżeli chodzi o jednostki, to jest do 10.000 zł, a Pani 

Burmistrz do 50.000 zł, powyżej 50.000 zł musi zostać podjęta uchwała.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – otwieram dyskusję w tej 

sprawie, nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego lub jej 

jednostkom organizacyjnym. 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/13/2024 w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu umarzania, odraczania spłat lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu terytorialnego lub jej 

jednostkom organizacyjnym, stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

Ad. 11. Projekt w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/142/2021 Rady Miejskiej w Ujściu 

z dnia 29 marca 2021 r. ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członka ochotniczej straży 

pożarnej z terenu Gminy Ujście biorącego udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. – projekt nr 7 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:21:54 do 00:24:27). 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowni Państwo jest to uchwała 

porządkująca porządek prawny na terenie Gminy, ponieważ na dzień dzisiejszy przed 

podjęciem przez Państwa uchwały w obrocie prawnym mamy dwie uchwały. Pierwszą z roku 

2021, drugą z roku 2022. W międzyczasie została podjęta przez Rade uchwała, w której 

wygaszono moc prawną uchwały z 2021, jednakże została ona uchylona przez Nadzór 

Wojewody. Natomiast w uchwale z roku 2023 nie było punktu uchylającego uchwałę z 2021 

roku, ze względu na to, aby nie obowiązywały dwie uchwały jest prośba, żeby podjąć 

uchwałę uchylającą uchwałę z 2021 roku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – otwieram dyskusję w tej 

sprawie, nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  
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W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/142/2021 

Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 29 marca 2021 r. ustalenia wysokości ekwiwalentu dla 

członka ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Ujście biorącego udział w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę.. 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/14/2024 w sprawie uchylenia uchwały Nr 

XX/142/2021 Rady Miejskiej w Ujściu z dnia 29 marca 2021 r. ustalenia wysokości 

ekwiwalentu dla członka ochotniczej straży pożarnej z terenu Gminy Ujście biorącego udział 

w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub gminę., stanowi załącznik do niniejszego protokołu.) 

Ad. 12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomani za 2023 rok.  

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:24:28 do 00:24:56). 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że sprawozdanie 

zostało szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji i zapytała, czy są jakieś pytania. Z 

uwagi na brak pytań Przewodnicząca przeszła do następnego punktu.  

Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Ujście na lata 2024-2028 – projekt nr 8 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:24:57 do 00:26:33). 

Skarbnik Gminy i Miasta Ujście Dorota Schwochert – Projekt został dokładnie 

przedstawiony na komisjach, w związku z powyższym przedstawię sam projekt uchwały. 

Podstawa prawna. Par. 1 pkt. 1 w § 1 załącznik nr 1 otrzymuje brzmienie załącznika nr 1 do 

niniejszej uchwały; pkt. 2 w § 2 załącznik nr 2 otrzymuje brzmienie załącznika nr 2 do 

niniejszej uchwały. Par. 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ujścia. Par. 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – otwieram dyskusję w tej 

sprawie, nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2024-2028. 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/15/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Ujście na lata 2024-2028, stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.) 

Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia sposobu zabezpieczenia oraz 

przeprowadzenia cięć sanitarnych drzewa pomnikowego – projekt nr 9 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:26:344 do 00:32:13). 

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Szanowni Państwo, tak jak 

omawialiśmy to na komisjach, dotyczy to dębu na terenie Nowej Wsi Ujskiej, który jest 
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pomnikiem przyrody. Chodzi o to, żeby uratować dąb dla przyszłych pokoleń. Wniosek o 

ratunek złożył właściciel gruntu na którym stoi dąb. Szanowni Państwo mieli pewne 

wątpliwości, które prosili, żeby rozwiązać dotyczące spraw finansowania. Oczekuje na opinię 

prawną od prawnika, jednakże jeżeli chodzi o zabezpieczenie pomników przyrody, koszty są 

po stronie gminy i na pewno nie będziemy się od tego uchylać. Jestem po rozmowach z 

właścicielem terenu, który powiedział, że jeżeli będzie taka potrzeba, to on także wspomoże 

ratowanie drzewa. Żebyśmy mogli rozpocząć działania, jest potrzeba uchwalenia uchwały w 

sprawie uzgodnienia sposobu zabezpieczenia oraz przeprowadzenia cięć sanitarnych drzewa 

pomnikowego. Opinia została sporządzona przez firmę dendrologiczną, która określiła co i w 

jaki sposób mamy robić.  

Radny Krzysztof Sikora – Chciałbym doprecyzować, ponieważ faktycznie ta kwestia była 

omawiana, ale nie była doprecyzowana na komisjach. Faktycznie takie obowiązek kosztowy 

w przypadku braku porozumienia z właścicielem spoczywa niezależnie od własności gruntu 

na gminie. Zawsze w takim przypadku przed wydaniem decyzji należałoby takie 

porozumienie spisać z właścicielem, ponieważ jeżeli takiego porozumienia nie będzie to w 

przypadku podjęcia działania ratunkowego koszt jest po stornie gminy. Takie stanowisko 

wydało RIO w Poznaniu, dokładnie opisując finansowanie przyrody i konkretnie takich 

zabiegów na pomnikach przyrody. Przeczytam jedno zdanie z tej opinii ,, W ocenie tut. Izby 

dokonywanie zabiegów pielęgnacyjnych na drzewie będącym pomnikiem przyrody mieści się 

w zakresie zadań własnych gminy związanych z ochroną przyrody, o których mowa w ww. 

przepisach.” Tu chodzi o przepisy ochrony przyrody, ,,Bez znaczenia przy tym jest fakt 

posadowienia obiektu objętego ochroną na terenie będącym własnością osób fizycznych, 

które to osoby i tak pozostają poddane ewentualnemu reżimowi prawnemu ograniczeń 

wynikających z przepisów art. 44 i 45 ustawy o ochronie przyrody.” Tutaj te działanie jest, 

jak najbardziej zasadne, ale tylko w przypadku kosztów, jeżeli takiego porozumienia nie ma i 

nie będzie zawarte, to koszty będą spoczywały na gminie. To trzeba jednoznacznie sobie 

wytłumaczyć.  

Radny Edward Rejewski – Zgadzam się z Panem Sikorą i po prostu należy takie 

porozumienie spisać i wtedy nam to przedstawić pod głosowanie. Czy to będzie uzgodnienie 

pomiędzy gminą a właścicielem gruntu?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – To jest poza kompetencjami rady, 

natomiast Rada ustala kierunek. Czytałem opinie RIO, mamy też kilka innych wyroków które 

wskazują, że jest to tylko i wyłącznie po stronie gminy, natomiast dla dalszych postępowań 

potrzebujemy jeszcze opinii prawnej naszego prawnika. Nic nie będziemy robili bez 

uzgodnień z właścicielem gruntu, który nie określa wysokości kwoty, ale określa chęci 

współpracy przy ratowaniu drzewa.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – otwieram dyskusję w tej 

sprawie, nie widzę chętnych. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania.  

W WYNIKU GŁOSOWANIA: 

Rada Miejska w Ujściu jednogłośnie 14 głosami „Za”, 0 głosów „Przeciwnych”, 0 głosów 

„Wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie uzgodnienia sposobu zabezpieczenia 

oraz przeprowadzenia cięć sanitarnych drzewa pomnikowego. 

(Uchwała Rady Miejskiej w Ujściu nr III/16/2024 w sprawie uzgodnienia sposobu 

zabezpieczenia oraz przeprowadzenia cięć sanitarnych drzewa pomnikowego, stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.) 
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Ad. 15. Wniosek i interpelacje radnych.  

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 00:32:14 do 01:11:36). 

Radny Edward Rejewski – Chciałbym zwrócić uwagę na sposób dostarczenia przez 

Strażnika Miejskiego dokumentów związanych z sesją do naszej Pani Radnej (Radny pokazał 

zdjęcie), chciałbym, żeby została przeprowadzona rozmowa z Panem Strażnikiem.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Rozumiem, jeżeli są 

dostarczane materiały na sesję to powinien być podpis, że ktoś to odebrał. Dziękuje za 

zwrócenie uwagi.  

Radny Mariusz Pełechaty złożył wniosek formalny oto, aby przewodniczący komisji składali 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, tak jak robi to Pani Burmistrz.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek poinformował, że radnych obowiązuje regulamin i 

statut, a w statucie nie znajduje się zapis o sprawozdaniu. W związku z tym nie ma 

możliwości wprowadzenia takiego punktu do porządku obrad sesji.  

Radny Mariusz Pełechaty doprecyzował, że miał na myśli informacje przewodniczącego o 

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Radny Mariusz Pełechaty zaznaczył, 

że § 33 pkt. 4 Statutu Gminy mówi, że porządek obrad obejmuje w szczególności informacje 

przewodniczącego i radnych o działalności podejmowanej w okresie międzysesyjnym. W 

związku z czym złożył oficjalny wniosek, o wprowadzenie tego punktu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poinformowała, że jako 

Przewodnicząca zgodnie z wolą rady może składać takie sprawozdanie, jednakże nie widzi 

podstawy, aby mieli to robić przewodniczący komisji.  

Radny Mariusz Pełechaty poinformował, że chciałby po prostu wiedzieć o tym, czy odbywają 

się spotkania z mieszkańcami i jaki wnioski wpływają, ponieważ mieszkańcy są 

zainteresowani, jak działają komisje.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej zwrócił uwagę, że przewodniczący komisji 

są nimi tylko na posiedzeniach komisji, natomiast poza komisją działają jako radni. 

Zaznaczył, że obowiązkiem przewodniczącego komisji jest organizowanie i prowadzenie prac 

komisji.  

Radny Krzysztof Sikora – Chciałbym, abyśmy przyjęli jakiś tryb zgłaszania naszych 

wniosków i interpelacji jako radnych i zasady ich rozpatrywania przez Urząd. Usłyszałem, że 

najlepiej zgłaszać to w formie pisemnej, uważam że skoro pracujemy w komisjach, czy 

bierzemy udział w obradach to taka forma nie jest wymagana, ponieważ zgłaszamy to 

oficjalnie. Jeżeli byśmy to zgłaszali na telefon to rozumiem, że moglibyśmy to doprecyzować 

pisząc wniosek, ale jeżeli obradujemy na komisjach uważam, że należy to zgłosić. Powiem 

wprost, że zgłaszałem trzy razy pewną potrzebę w Gminie; wykaszanie poboczy dróg 

gminnych. Nie chodziło mi o estetykę, tylko o bezpieczeństwo uczestników dróg i tak na 

dobrą sprawę nie dostałem żadnej informacji zwrotnej, a praca nie została wykonana. 

Mieszkańcy do nas dzwonią, monitują co się dzieje w tym temacie, a ja nie wiem co 

przekazać. Chciałbym, żeby po naszym zgłoszeniu urząd rozpatrywał te wnioski, czy są 

zasadne i żeby była odpowiedź zwrotna. My zgłaszamy coś i nic nie jest z tym tematem 

robione. Zgłosiłem rzecz, która wystąpiła w wyniku awarii wodociągów w miejscowości 

Jabłonowo. Jest dziura w wyrwie drogowej na połowie pasa jezdni, jest to od początku 

kwietnia. Mija już trzeci miesiąc, samochody ciężarowe rozjeżdżają chodnik. Chciałbym 
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usłyszeć, czy naprawa jest zasadna, kiedy Urząd przystąpi do naprawy i kiedy będę mógł 

przekazać informację zwrotną. Trzecia rzecz, która została zgłoszona to są zjazdy z drogi 

Wojewódzkiej 182 na drogę gminną, tam powstają dziury. Mieszkańcy wczoraj na spotkaniu 

prosili mnie, żebym to przedstawił. Będę przedstawiał ich wnioski i będę oczekiwał od 

przedstawicieli urzędu, czy wniosek jest zasadny i jaki został przyjęty tryb rozwiązania 

problemu. Chciałbym, żebyśmy wspólnie to wypracowali, żeby nie bawić się głuchy telefon. 

Dziękuje.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Bardzo często zgłaszacie Państwo do 

pracowników i wtedy nam to umyka. To co Państwo zgłaszacie na sesji i komisjach jest 

notowane. Przyjmuje to jako formalny wniosek. Jeżeli w międzyczasie macie jakieś problemy 

proszę o telefon, albo kontakt mailowy ze mną, ponieważ wtedy mam możliwość rozliczenia 

pracownika. Z tego co pamiętam wodociąg zostanie naprawiony przez ZGKiM. W przypadku 

zjazdów z drogi wojewódzkiej nie jesteśmy w stanie nic zrobić, ponieważ podlegają pod 

zarząd dróg wojewódzkich, a drogi wojewódzkie będą za to ścigać właściciela zajazdu. 

Radny Krzysztof Sikora poprosił o odniesienie się do wykaszania poboczy dróg gminnych.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej poinformował, że ze względu na awarię 

sprzętu prace zostały przesunięte, jednakże wszystko jest sprawne i działania zostały podjęte. 

Radny Andrzej Sawiński – Z jakim weterynarzem Gmina ma podpisaną umowę w 

przypadku dzikich zwierząt, które nie mają właściciela, albo są pogryzione.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – W przypadku zwierząt odwożonych 

do schroniska, jest to schronisko na terenie Gminy Gołańcz. W przypadku zwierząt dzikich, 

mamy podpisaną umowę z Panią weterynarz z Gminy Złotów, która jest zobowiązana do 

przyjechania i zabezpieczenia zwierzęcia. Jeżeli zwierzę jest padłe to mamy podpisaną 

umowę z Firmą Farmutil. Nie dotyczy to zwierząt gospodarczych i zwierząt domowych.  

Radny Andrzej Sawiński – Gdzie uzyskam tą informację, jak będę chciał zadzwonić, to po 

pierwsze, a po drugie dlaczego mamy weterynarza w gminie i umowa nie jest podpisana z 

nim?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Weterynarz na terenie gminy nie 

prowadzi schroniska, więc nie możemy. To wszystko jest opisane w uchwale, która jest co 

roku podejmowana. Jest to Gminny Program Opieki nad Zwierzętami w którym znajdują się 

wszystkie informacje włącznie z numerami telefonów. Jeżeli Państwo sami zadzwonią to nie 

przyjedzie nikt, dlatego należy dzwonić do urzędu, a po godzinach pracy do strażnika 

miejskiego, ponieważ oni tylko po telefonie od tych osób załatwią sprawę. Lekarze muszą być 

zainteresowani, a nie wszyscy chcą.  

Radny Paweł Rejewski – Mam trzy sprawy zgłoszone przez mieszkańców: pierwsza sprawa 

dotyczy Orlika na os. Górnym, mam prośbę, żeby wysłać tam, jakąś inspekcje, ponieważ 

Orlik zarasta od wewnątrz i przy okazji sprawdzenie naciągów siatki. Druga sprawa dotyczy 

schodów między os. Górnym a Hutnika , mieszkańcy zgłaszają, że znajdują się tam elementy 

wystające, które zagrażają bezpieczeństwu. Ostatnia sprawa, zgłoszona przez mieszkańców 

os. Szklary II, którzy mieli obiecane dwie ławki za poprzedniej władzy. Może Sekretarz wie 

coś więcej na ten temat, niby Gmina miała te ławki na stanie, ale z uwagi na okres zimowy 

nie dostali ich. Jeżeli jest możliwość dostarczenia tych dwóch ławek.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Nie wiadomo mi nic na ten temat. 

Zorientujemy się, ale to nie ja podejmuję decyzję tylko Pani Burmistrz.  
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Radny Edward Rejewski – Myślę, że odrobinę dobrej woli wykażemy i te dwie ławki się 

znajdą.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Przez naszą miejscowość 

przechodzi droga powiatowa i z tego co pamiętam powiat dwa razy do roku wykaszał, ale czy 

była by możliwość, żeby wykaszanie jeden raz więcej? Na zakręcie, jak się jedzie na Małobit 

jest wierzba. Która wychodzi na drogę. Wiadomo, że powinno się tym starostwo zająć, ale 

jest z tym problem.  

Burmistrz Ujścia Małgorzata Cichostępska – Pani Przewodnicząca, jutro o 17:00 jest 

akcja, będziemy wykaszać i czyścić, także zapraszam serdecznie.  

Radny Edward Rejewski – Chciałbym powiedzieć, że jest coś takiego w Gminnie, jak 

Komisja Skarg i Wniosków, takie poważniejsze wnioski prosiłbym kierować do tej Komisji, 

ponieważ ja będę bezrobotny i określi się mnie jako bardzo mało aktywnego.  

Radny Andrzej Sawiński – składam formalny wniosek, żebyśmy na następnej sesji zajęli się 

dietą radnych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak poprosiła, aby radni zostali na 

chwilę po sesji. Zapytała, czy jeszcze ktoś z radnych ma pytania, jednak ze względu na brak 

chętnych zostali dopuszczeni do głosu mieszkańcy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Powiedziałam już, że Pan 

XXX miał opuścić sale, nie opuścił. Był bardzo niegrzeczny, a teraz domaga się głosu. Jedno 

zdanie, bardzo proszę.  

Mieszkaniec Gminy - Usłyszałem od Pana Sekretarza, że jest coś takiego, jak Gminny 

Program Opieki nad Zwierzętami. Czas szybko leci, nie wiem co ten program zawiera, ale 

mam prośbę, żebyście Państwo przedyskutowali sprawę obchodów dnia 11 listopada, 

ponieważ co roku odbywa się święto, a skoro jest mowa o opiece nad zwierzętami to może w 

tym dniu zakupić petardy świetlne i ograniczyć petardy hukowe, żeby oszczędzić w tym dniu 

zwierzęta.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Proszę Państwa mieliśmy ostatnio wybory do 

Parlamentu Europejskiego, drugi raz zdarzyło się, że przychodzę i nie ma flagi Unijnej. Pięć 

lat temu zwróciłam uwagę, że skoro decydujemy się do należenia do Unii to chciałabym, żeby 

ta flaga Unijna wisiała. Czy my się tego wstydzimy? Chcemy należeć, czy nie? Jeżeli Urząd 

uważa, że nie ma być, to proszę jasno takim ludziom, jak mi powiedzieć ,,nie, flaga Unijna się 

nie należy”. Przed chwileczką słyszałam, że mamy zgłaszać sprawy i będą odpowiedzi. 

Sekretarz powiedział, że zgłasza się to pracownikom, później to ginie. Proszę Państwa na 

poprzedniej sesji zgłaszałam prośbę, żeby była informacja, jak można kontaktować się z 

radnymi. Czy będą jakieś oficjalne telefony, gdzie mogę zadzwonić. Pan Rejewski powiedział 

,,do swojego radnego”, nie ma czegoś takiego. Rada jest dla całej gminy i mogę sobie wybrać 

radnego, ale nie znam dojścia do wszystkich. Nie wiem, czy mam chodzić prywatnie do 

domów popołudniami. Państwo żeście napisali przyjazny urząd; wzajemny dialog z 

mieszkańcami, prowadzenie konsultacji, słuchanie sugestii obywateli. Gdzie mam to złożyć? 

Na sesji mówię i nic. Mam biegać po Ujściu z kartką, ktoś mnie wysłucha? Mam prośbę, 

tylko proszę o kontakt. Czy to przekracza możliwości?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowna Pani, sama 

powiedziała, że kontakt może mieć Pani z każdym radnym, przecież wszyscy nie będziemy 
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dawać numeru telefonu. Nie rozumiem tego. Ma Pani problem to proszę złożyć wniosek do 

Gminy.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Nie zmuszałam nikogo do tego, żeby został 

radnym, skoro piszecie Państwo, że chcecie być otwarci to pytam się, jak ma ta otwartość 

wyglądać.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Czy jesteśmy zamknięci? 

Udzielam Pani głosu na sesji, komisji.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Między sesją, jak chcę zgłosić jakiś problem to 

do koggo mam iść? Zauważyłam, że nie do radnego tylko do Pana Sekretarza. Chcę, żeby to 

było jasno powiedziane.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Może Pani zgłosić do 

przewodniczącej, sekretarza. Nie wiem, o co Pani chodzi.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Nie wie Pani? To jeszcze raz przypomnę, że 

pytałam, czy jest taka możliwość, żeby radni, nie określam ile; raz w miesiącu, raz w 

tygodniu, mieli dyżury i wtedy wiem, że w urzędzie będzie radny raz na miesiąc. Kiedyś o 

taką radę walczyłam, w 90 roku, że radni będą dostępni. Wtedy nie było problemu, bo radni 

mieli po prostu dyżury i to raz w tygodniu. Oczekuje przynajmniej informacji. Powiedzcie 

,,nie da się”, zrozumiem. Mówiłam też o inicjatywach, macie napisane ,,wsparcie aktywnych 

inicjatyw społecznych”. W raporcie nie ma ani słowa. Oczywiście klauzula, kto może zabrać 

głos w dyskusji nad raportem jest wyraźnie napisane, że trzeba dzień wcześniej się zgłosić, 

wypowiedź może trwać 15 min, należy zebrać 20 podpisów mieszkańców. To wszystko mam 

wykonać ja, później mi się mówi ,,może pani do raportu jedynie zadawać pytania”, co to jest 

za dyskusja? Zgadzam się z tym młodym człowiekiem. Z szacunkiem dla siebie nawzajem, 

ale nie życzę sobie takiego stanowiska, żeście określili Państwo ,,debata nad raportem”, a nie 

zadawanie pytań.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Jak Pani zdaniem to powinno 

wyglądać? Będziemy dwie godziny debatować, bo Pani tak sobie życzy.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – A może pięć godzin trzeba. Jeżeli jest taka 

potrzeba, jeżeli są takie problemy to musimy debatować tak długo, aż rozwiążemy problem.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Jakie jest problem? Przecież 

może się Pani spotykać z radnymi, nikt nie mówi, że nie.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Czy ja niezrozumiale mówię? Jaki kontakt mam 

mieć z radnym, iść do domu. Właśnie o tym mówimy. W cywilizowany sposób. Nie chcę 

przychodzić, jak radny powie ,,wie Pani teraz mam gości i nie mogę Pani przyjąć”, bo taką 

sytuację już miałam.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Spotykam się z czymś takim 

pierwszy raz, a jestem tu już trzecią kadencje. Nie było czegoś takiego, że mieszkaniec 

przychodził, ponieważ koniecznie musi się spotkać z radnymi. Jeżeli były problemy to się 

spotykali z radnymi.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Chcę taką informacje do debaty ,,organizacje 

pozarządowe działające na terenie Gminy Ujście”. Chciałabym znać stan, jakie finanse są 
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przeznaczone, jak wolontariat wygląda. Komu mam zadać to pytanie, któremu radnemu. 

Raport tego nie uwzględniał, to znaczy, że u nas nie ma?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Pani kochana, przecież radny 

dopiero co został wybrany. Wszyscy się wszystkiego uczymy i nie może Pani wymagać od 

radnych, żeby już podejmowali takie decyzje.  

Radny Edward Rejewski – Chciałbym zwrócić uwagę, że ustawodawca przewiduje dwa 

podstawowe obowiązki radnego; kierowanie się dobrem naszym wspólnym i spotykanie się, 

czyli utrzymywanie stałej więzi. Jak byłem radnym, to jako jedyny radny robiłem spotkania z 

mieszkańcami.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Czemu teraz nie ma?  

Radny Edward Rejewski – Proszę mieć pretensję do radnego. Od radnego należy wymagać, 

aby się spotykał ze swoim i wyborcami. Wyborcy mówią o co chodzi i najwyżej radny 

przedstawia to radzie. Nie mówię, że teraz nie można, ale spotykanie się jest obowiązkiem 

radnego. Została tylko kwestia ustalenia, czy to ma być raz w miesiącu. To jest podstawa, ale 

tego należy wymagać od radnych, można złożyć wniosek.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Złożyłam na ostatniej sesji taki wniosek.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowna Pani, jestem 

trzecią kadencję radną i spotykam się z mieszkańcami.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Proszę mi powiedzieć, jaka aktywna była 

poprzednia rada, bo z poprzednim Burmistrzem próbowałam uaktywnić tą rade. Nigdy 

Burmistrz nie pokierował mnie do Pani. Nie chcę, żeby ta rada była taka sama jak poprzednia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Proszę nie obrażać 

poprzedniej rady.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Mnie można obrażać, jako mieszkańca?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Nie wiem, czy ktoś Panią 

obraził.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Pani mnie obraża w tej chwili. Pan Rejewski 

zrozumiał o czym mówię, a Pani cały czas próbuje mi wmówić, że nie wie o co mi chodzi.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Jeżeli jest się radnym to oni 

powinni kontaktować się z mieszkańcami. Myślałam, że to jest cały czas robione. Cały czas o 

tym mówimy.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Mówimy o tym, że chciałabym zgłaszać moje 

problemy do radnego.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – To proszę zgłaszać do 

radnego. Czy Pani wie, jaki jest radny w Pani miejscowości?  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Proszę sobie wyobrazić, że wiem. Siedzi tu, jest z 

mojej ulicy. Przed chwileczką miałam możliwość zauważenia, że radny nie do końca zabiera 

głos o tym, o czym Asia z nim rozmawiała.  

Radny oświadczył, że w wymienionej sprawie napisał pisemny wniosek.  
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Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Może teraz uznacie Państwo w statucie, że 

mieszkaniec musi się zgłaszać do radnego w formie pisemnej. Proszę to ustalić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Jeżeli wie Pani, kto u Pani 

jest radnym to proszę się do niego zgłosić i on przekaże przewodniczącemu jaki jest problem. 

Będziemy na ten temat rozmawiać.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Proszę Panią, zgłaszam to do wszystkich 

radnych. Nie do poszczególnego. Jeżeli Państwo uważacie, że mieszkańcy mają się 

kontaktować tylko i wyłącznie ze swoim radnym to napiszcie to w statucie. Nie chcę takiej 

rady, która była poprzednio. Pani była przewodniczącą i Pani to odpowiadało. Mi to nie 

odpowiada, nawet powiem Pani szczerze, ton w jaki Pani udziela głosu poza radnymi i 

przedstawicielami władzy, jak do tego młodego człowieka i młodej kobiety. Przeżyłam już 

swoje i nie chcę powrotu przewodniczącego, który będzie mi dyktował, czy mogę mówić, czy 

nie. Mówi Pani tonem nakazowym.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Daje głos wszystkim.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Ale Pani nie ma wyboru, bo jeżeli będzie Pani 

odmawiała to użyje swoich praw i napiszę, że Pani mi odmawia.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Przewodniczący zgodnie z 

prawem udziela głosu radnym, a gościom może, ale nie musi, a udzielam głosu wszystkim.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Tak mówi nasz statut.  

Radny Edward Rejewski – Rozumiem, że jestem radnym całej Gminy i muszę dbać o dobro 

całej Gminy, ale mamy wioski i z nich mamy radnych. Nie jestem na co dzień mieszkańcem 

Bronisławek itp. Jeżeli Ci ludzie zgłoszą do mnie problem to się zainteresuje, ale wydaje mi 

się, że rzeczą naturalną jest zgłaszanie się do swoich radnych. Oni z kolei przekazują te 

sprawy na sesji. Tak to funkcjonuje. Trudno mi się wypowiadać na temat Mirosławia i 

Węglewa skoro tam nie mieszkam. Jest tam przedstawiciel, który przedstawi nam problem, 

który zaistniał, albo jaki jest i my mamy wspólnie podjąć decyzje, dla dobra tych 

mieszkańców.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowni Państwo 

zakończmy już ten temat. W sołectwach są sołtysi, są radni. Sołtysi powinni przekazywać 

informację mieszkańców radnemu, radny przekazuje dalej. Jeżeli radny wie o jakiś 

problemach mieszkańców to powinien na sesji to powiedzieć. Tego nie będzie nikt blokował. 

Jesteśmy początkiem rady, jeżeli będą chcieli się spotkać nawet pięć razy w mieszkańcami, 

nikt im tego nie zabroni. Chciałaby Pani teraz, żeby wszyscy radni spotykali się raz w 

tygodniu i przeprowadzali konsultację. Zakończę już tą dyskusję, ponieważ nie dojdziemy do 

porozumienia. Problemy proszę przekazać do radnego.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Mam problem do całej Gminy. Chcę powiedzieć, 

że do kogo mam się zgłosić, jeżeli widzę coś co dotyczy całej Gminy; pozyskiwanie środków 

z małych grantów. Do kogo mam się zgłosić? Jest urzędnik w Gminie?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Odpowiem na kilka spraw.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Byłam sekretarzem i również prowadziłam radę i 

wiem, że najlepiej powiedzieć ,,nie da się”.  
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Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Przede wszystkim prośba jest taka, 

żeby nie przekłamywać moich słów, które parę minut wcześniej wypowiedziałem. Tak się 

składa, że jestem na miejscu i mogę zweryfikować to co powiedziałem i to co powiedziała 

Pani. Za wybory do Unii Europejskiej odpowiadałem osobiście i wprost nam powiedziano, że 

to jest dowolność. Obowiązkiem jest, aby na terenie Rzeczpospolitej Polskiej przy lokalach 

wyborczych była nasza biało-czerwona flaga i pilnowaliśmy tego. Nie musimy Unijnych flag 

wieszać. Szanowna Pani, jeżeli coś nie jest konieczne, nie mamy na to środków od Komisarza 

Wyborczego, to robimy to co jest konieczne, aby zgodnie z prawem przeprowadzić wybory. 

Takie wybory na terenie Gminy zostały przeprowadzone i dzięki komisją i zaangażowaniu 

ludzi zostały przeprowadzone bardzo sprawnie. Sprawa druga, kontakt z radnymi. To jest 

tylko i wyłącznie wola radnego, czy udostępni swój nr telefonu lub maila. Wczoraj byłem na 

spotkaniu zorganizowanym przez Panią Wojewodę, gdzie uczestniczył Oficer ABW i 

ostrzegał, żeby łatwo nie udostępniać swoich numerów, imion, nazwisk, maili. Bardzo często 

w dzisiejszej dobie.. 

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Czy coś takiego powiedziałam, że żądam 

dostąpienia. O czym Pan mówi?  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Proszę Panią, kultura nakazuje, żeby 

nie przerywać.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Ale jak ktoś gada głupoty to trzeba przerwać.  

Sekretarz Gminy i Miasta w Ujściu Marek Madej – Niech Pani też uważa co mówi.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Nie powiedziałam, że żądam telefonów. 

Powiedziałam ,,formy komunikowania się”, a nie telefonów.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Szanowna Pani przerywamy 

tą całą dyskusję, ponieważ nikomu to nie służy.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Chciałabym, żeby mieszkańcy usłyszeli, bo to 

jest jedyna możliwość przekazania mieszkańcom, jak mają się komunikować.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Do jest pory jakoś Gmina 

żyła, komunikowała się.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Jeżeli Pani uważa, że taka dobra rada była, to co 

się stało, że 90% radnych zostało wymienionych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Nie 90%. Jeżeli Pani dobrze 

wie to część radnych nie startowała po raz kolejny.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – To nie ma znaczenia, nie ma ich tu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Nie będę z Panią 

dyskutować, odbieram Pani głos. Dziękuje bardzo.  

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Mam nadzieję, że mieszkańcy zrozumieją, że 

oczekują od tej rady czegoś innego. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Odebrałam Pani głos, a Pani 

dale mówi. Proszę odejść od mikrofonu.  



31 

 

Mieszkanka Gminy Barbara Pacholska – Zwrócę się teraz do radnych. Proszę, żeby może 

następną radę poprowadził jeden z zastępców, bo Pani jest arogancka. Dziękuje.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak – Nie jestem arogancka. Wiem 

co mam do powiedzenia i co mogę. Są radni, sołtysi można się z nimi kontaktować i oni 

przekażą to do Gminy. Na poprzedniej sesji mówiła Pani, że wszystko dobrze robię, a teraz 

mówi Pani, że źle, bo zrobiłam Pani coś nie tak. Dziękuje bardzo, zamykam dyskusję.  

Ad.16. Zakończenie obrad. 

(Wypowiedź utrwalona na nagraniu w czasie od 01:11:37 do 01:11:46 ) 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ujściu Cecylia Witczak - w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamykam III sesję Rady Miejskiej w Ujściu, dziękuję wszystkim 

za przybycie.  

Zakończenie III sesji Rady Miejskiej w Ujściu o godzinie 12:20. Imienny wykaz wszystkich 

głosowań w załączeniu do niniejszego protokołu. Na tym protokół zakończono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.      

  

Protokołowała: Przewodniczyła: 

J. Góra Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Ujściu 

 

/-/ Cecylia Witczak 
 

 




















